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Matúš Šaray 

 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, poprosím, aby ste zaujali svoje miesta, 

o chvíľočku začíname, ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Dobrý deň. Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, dámy a páni, ctení hostia. 

Otváram VI. pracovné zasadnutie Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. Ako je 

úvodom našich zasadnutí tradíciou, aj dnes poprosím o štátnu hymnu na úvod. (Znie štátna 

hymna) Ďakujem. Skôr ako pristúpime k oficiálnym častiam nášho programu, dovoľte mi 

privítať medzi nami aj dnešných prezentujúcich sa vo vestibule nášho úradu. Dnes k nám 

s prezentáciou zavítali žiačky Strednej odbornej školy pedagogickej z Modry. Prezentujú sa 

v duchu témy blížiaceho sa modranského vinobrania prostredníctvom typického symbolu 

Modry. Žiačky nám tiež predvedú výrobu zmenšených symbolov Modry. Zároveň vo vestibule 

môžete vidieť prezentáciu Malokarpatského osvetového strediska z Modry. Je to jediné 

zariadenie svojho druhu v Bratislavskom kraji a z mnohých aktivít, na ktorých sa modranská 

MOSka podieľa spomeniem vyhľadávané blížiace sa podujatia ako je Salón výtvarníkov 

a Otvorené ateliéri v septembri, Jablkové hodovanie s mladým vínom v októbri a Vianočné 

inšpirácie v decembri. V rokovacej sále máme tiež študentov Hotelovej akadémie z Mikovíniho 

a o dnešné občerstvenie sa postarajú naši žiaci zo Strednej odbornej školy gastronómie 

a hotelových služieb z Farského 9. Takže dovoľte, aby som vás ešte raz čo najsrdečnejšie 

všetkých privítal a teraz pristúpime k oficiálnej časti nášho dnešného zasadnutia. Z dnešného 

zasadnutia sa ospravedlnili pani poslankyňa Zuzana Schwartzová, pán poslanec Juraj Říha 

a pán poslanec Peter Švaral, aj keď som ho tu videl, a pán poslanec Borguľa, ten tu nie je. 

A takisto pani poslankyňa Barbora Oráčová, ktorá príde trochu neskôr. Konštatujem, že podľa 

prezenčnej listiny je z celkového počtu 50 poslancov Zastupiteľstva BSK na dnešnom 

zasadnutí prítomných 41 poslankýň a poslancov. Na základe tejto informácie je zrejmé, že 

Zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a uznášať sa v zmysle zákona o samosprávnych krajoch. 

V zmysle článku 6 bodu 8 Rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK, zastupiteľstvo volí 

z poslancov troch overovateľov zápisnice. Prikročíme teda k voľbe overovateľov zápisnice. 

Pred sebou mám návrhy týchto poslancov: pani poslankyňa Mária Hudáková, pán poslanec 

Marian Greksa a pán poslanec István Pomichal. Má niekto z vás iný návrh? Ak nemá, 

prikročíme k hlasovaniu, prosím prezentujte sa a hlasujte teraz. 

 

Hlasovanie č. 1 

 

Ďakujem. Prezentovalo sa 40 poslancov, za hlasovalo 39 poslancov, zdržala sa jedna pani 

poslankyňa, konštatujem, že za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania boli zvolení pani 

poslankyňa Mária Hudáková, pán poslanec Marian Greksa a pán poslanec István Pomichal. 

 

V prípade nefunkčnosti elektronického hlasovania určujem za skrutátorov v zmysle 

Rokovacieho poriadku zastupiteľstva BSK našich technikov a dovoľte, aby sme teraz prikročili 

k voľbe návrhovej komisie. Predkladám návrhy na nasledovných poslancov do návrhovej 

komisie: pani poslankyňa Zuzana Aufrichtová, pán poslanec Martin Chren a pán poslanec 

Michal Drotován. Má niekto iné návrhy? Ak nikto, prosím prezentujte sa a hlasujte teraz. 

 

 



Hlasovanie č. 2 

 

Ďakujem. Z celkového počtu prezentovaných 43 poslancov, za hlasovalo 43 poslancov, nikto 

sa nezdržal a nikto nebol proti. Konštatujem, že návrhová komisia bola zvolená v zložení: pani 

poslankyňa Zuzana Aufrichtová, pán poslanec Martin Chren a pán poslanec Michal Drotován. 

 

Žiadam teraz členov návrhovej komisie, aby zaujali svoje miesta za pracovným stolom a určili 

si zo svojich radov predsedu. Poprosím, aby ste si vzali so sebou aj hlasovacie karty. Pán 

poslanec Chren si kartu zabudol. A skôr, než prikročíme k schvaľovaniu dnešného programu, 

dovoľte mi doplniť ešte niekoľko informácií, do vašich mailových schránok vám bolo doručené 

vyhodnotenie pripomienkového konania k návrhu VZN BSK o poskytovaní dotácií z rozpočtu 

BSK. Návrh bol v zákonnej lehote zverejnený a z vyhodnotenia pripomienkového konania 

plynie, že neboli doručené žiadne pripomienky k predloženej verzii návrhu. Teraz ešte niekoľko 

slov k materiálom z našej pozvánky. Na dnešné rokovanie boli do pozvánky zaradené                  

2 materiály, ktoré neboli prerokované na komisiách. Jedná sa o body č. 19 a č. 20 z pozvánky. 

Bod č. 19 je Návrh na uvoľnenie na výkon funkcie podpredsedu BSK v rozsahu plného úväzku 

a určenie odmeny pani PhDr. Alžbete Ožvaldovej. Materiál sme podrobne predstavili na 

pracovnom stretnutí predsedov poslaneckých klubov a predsedov komisií. Zároveň sa 

zaradením tohto bodu do dnešného programu by som vás chcel požiadať, aby sme tento bod 

prerokovali ako bod č. 3. Dávam teda hlasovať o presune bodu č. 19 z pozvánky na bod 

rokovania č. 3, čiže za Informáciu o vybavených interpeláciách. teda opakujem ešte raz, bod 

č. 19 z pozvánky navrhujem prerokovať ako bod č. 3. Dôvodom je, že viacerí z vás avizovali, 

že budú potrebovať skôr odísť, tak, aby sme vedeli tento bod prijať, aby pani Ožvaldová mohla 

začať čím skôr pracovať. Prosím prezentujte sa a hlasujte teraz. 

 

Hlasovanie č. 3 

 

Ďakujem. Prezentovalo sa 41 poslancov. Za hlasovalo 41 poslancov, proti nebol nikto a nikto 

sa taktiež nezdržal, dvaja poslanci nehlasovali. Ďakujem.  

 

Všetkým ostatným materiálom sa budeme venovať postupne v takom poradí, aké je uvedené 

v pozvánke. Druhý materiál, ktorý nebol zaradený na rokovanie komisií, a o ktorom sme taktiež 

podrobne informovali predsedov poslaneckých klubov a predsedov komisií na pracovnom 

stretnutí v stredu 19. septembra, je Konanie vo veci ochrany verejného záujmu a zamedzenia 

rozporu záujmu podľa ústavného zákona č. 357/2004 Zbierky zákonov o ochrane verejného 

záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov v znení ústavného zákona č. 545/2005 

Zbierky zákonov. Tento materiál prerokujeme tak, ako je uvedené v pozvánke, pred bodom 

Rôzne. Schvaľovanie programu zasadnutia, teraz pristúpime k schvaľovaniu nášho dnešného 

programu rokovania aj s jednou zmenou v poradí, ktorú sme si odsúhlasili. V súlade so 

zákonom o samosprávnych krajoch a rokovacím poriadkom BSK bol všetkým poslancom 

zaslaný návrh programu rokovania v pozvánke zo dňa 11. septembra 2018. Taký je teda náš 

dnešný návrh programu podľa pozvánky na VI. pracovné zasadnutie Zastupiteľstva BSK. 

Pýtam sa, či niekto z prítomných poslancov má návrhy k programu rokovania? Ak nemá nikto 

návrh na ďalší bod rokovania, tak budeme hlasovať o návrhu programu VI. pracovného 

zasadnutia Zastupiteľstva BSK podľa pozvánky s jednou zmenou v poradí, tak ako sme si ju 

pred chvíľou schválili. Prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

 



Hlasovanie č. 4 

 

Ďakujem veľmi pekne. Za hlasovalo 41 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, 

konštatujem, že program rokovania VI. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva BSK bol 

Zastupiteľstvom BSK schválený. 

 

Bod č.1 

 

Pristúpime k rokovaniu o bode č. 1. Je to Informácia o plnení uznesení Zastupiteľstva BSK 

s termínom plnenia júl – september 2018. Panie poslankyne a páni poslanci, máte pred sebou 

predmetný materiál. Poprosím pána riaditeľa úradu pána Viskupiča, aby nám materiál krátko 

uviedol. 

 

Marián Viskupič 

 

Pán predseda, ďakujem za slovo. Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, dovoľte aj 

mne privítať vás na dnešnom zasadnutí a úvodom, skôr ako začnem, ešte si dovolím 

spomenúť, že sme teda počas leta nezaháľali a snažili sme sa okrem iných aktivít zlepšiť aj 

naše ozvučenie v rokovacej miestnosti, čiže verím, že dnes by ste už mali registrovať 

skvalitnenie ozvučenia. Vymenilo sa napríklad niekoľko mikrofónov, mixážny pult, takže aj 

prenos samotného rokovania by mal byť vo vyššej kvalite. To je len na začiatok, skôr ako 

začneme spolu komunikovať prostredníctvom aj nových zariadení v dnešných rozpravách. Ale 

vrátim sa k materiálu č. 1. Máte pred sebou tradičný materiál, ktorým spravidla začíname 

každé rokovanie Zastupiteľstva BSK. Jedná sa o odpočet plnenia uznesení Zastupiteľstva 

BSK, nadväzujúc tentokrát s termínom plnenia júl – september 2018. Máte k dispozícii 

prehľadne usporiadané uznesenia, ktoré boli splnené, ktoré sa plnia priebežne a zároveň 

3 uznesenia, ktoré si vyžadujú zmenu termínu plnenia z dôvodu predĺženia administratívnych 

procesov. Súčasne v častiach uznesenia B. a C. máte splnenú formálnu administratívnu 

požiadavku na nový spôsob predkladania plnenia Akčného plánu úradu BSK. Pre 

implementáciu PHSR na roky 2014 – 2020 a to tak, že doposiaľ bol tento odpočet súčasťou 

materiálu o plnení uznesení s príslušným termínom, pričom od dnešného zastupiteľstva 

budete mať odpočet Akčného plánu kvôli väčšej prehľadnosti v samostatnom bode raz za 

štvrťrok, ktorý bod teda vypracúva odbor stratégie, územného rozvoja a riadenia projektov, 

teda prvýkrát tento samostatný bod bude dnes na tomto zasadnutí. Ďakujem, to je odo mňa 

všetko. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne a teraz otváram rozpravu k tomuto bodu. Nech sa páči. Ak sa v rozprave 

nikto, pardón, pán poslanec Greksa. 

 

Marian Greksa 

 

Ďakujem za slovo. Ja som sa chcel len poďakovať za to ozvučenie, pretože to naozaj lepšie 

sa to počúva mojimi ušami. Ďakujem. 

 

 

 



Juraj Droba 

 

Ja teda musím povedať, že toto je náklad, ktorý BSK vynaložilo predovšetkým na tvoj podnet 

hneď na prvom zasadnutí, takže časť z neho ti zosobníme asi (žartovne). Ak sa nikto ďalší do 

diskusie neprihlásil, ukončujem rozpravu k bodu č. 1 a prosím návrhovú komisiu 

o prednesenie návrhu uznesenia, prosím prezentujte sa teraz a hlasujte. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Návrhová komisia predkladá  na hlasovanie uznesenie tak, ako je písomne predložené spolu 

s materiálom. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Prosím, aby ste sa teraz prezentovali a hlasovali. 

 

Hlasovanie č. 5 

 

Ďakujem. Za hlasovalo 41 poslancov, nikto nebol proti, zdržal sa jeden poslanec, nehlasoval 

jeden poslanec z celkového počtu 43 prítomných. Konštatujem, že uznesenie k bodu 

č. 1 programu rokovania bolo schválené. 

 

Bod č. 2 

 

Ukončujem bod č. 1 a otváram bod č. 2 - Informácia o vybavení interpelácií poslankýň 

Zastupiteľstva BSK zo dňa 15. júna 2018. Panie poslankyne, páni  poslanci, máte pred sebou 

predložený materiál, ku ktorému poprosím o úvodné slovo taktiež pána riaditeľa úradu Mariána 

Viskupiča. 

 

Marián Viskupič 

 

Ďakujem za slovo pán predseda. Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, pred sebou 

máte informačný materiál o vybavených interpeláciách poslankýň Zastupiteľstva BSK 

z ostatného rokovania zastupiteľstva. Konkrétne sa jedná o interpeláciu pani poslankyne 

Hrehorovej a pani poslankyne Poláchovej. Obe požiadavky na odpoveď boli smerované na 

odbor sociálnych vecí a teda paniam poslankyniam bolo odpovedané tak, ako to vidíte 

v materiáli. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Otváram rozpravu k tomuto bodu, nech sa páči. Ďakujem. Keďže nevidím nikoho prihláseného 

do diskusie, ukončujem rozpravu k bodu č. 2. Prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu 

uznesenia. 

 

Zuzana Aufrichtová 

Ďakujem. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu berie 

na vedomie Informáciu o vybavení interpelácií poslankýň Zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja zo dňa 15. 06. 2018. Ďakujem. 



Juraj Droba 

 

Ďakujem a teraz vás prosím, aby ste najprv sa prezentovali a následne hlasovali. 

 

Hlasovanie č. 6 

 

Ďakujem, konštatujem, že za hlasovalo 40 poslancov, nikto nebol proti a nikto sa nezdržal, 

takže návrh prešiel. Ukončujem tým rokovanie o bode číslo 2 programu a otváram bod číslo            

3 programu. 

 

Bod č. 3 

 

Návrh na uvoľnenie na výkon funkcie podpredsedu BSK v rozsahu plného úväzku a určenie 

odmeny pani PhDr. Alžbete Ožvaldovej. Panie poslankyne, páni poslanci, máte pred sebou 

ďalší materiál, ktorý  nám stručne priblíži opäť pán riaditeľ úradu Marián Viskupič. Dovoľte 

ešte, aby som ja predtým povedal pár slov. Pani vicežupanka sa rozhodla ďalej nekandidovať 

na starostku mestskej časti Bratislava – Podunajské Biskupice a tým pádom je uvoľnená 

na úplne plný úväzok a prácu, ktorá má byť aj odmeňovaná finančnou odmenou. Je to môj 

návrh, zhodli sme sa na ňom aj v širšom kruhu. Ja len chcem pripomenúť, že pani Ožvaldová 

za 9 mesiacov práce na BSK vybavila, v podstate je to v princípe hlavne jej zásluha, vybavila 

prostriedky na rekonštrukciu cesty Pezinok – Senec. Pod jej vedením a tým, že do toho naozaj 

tlačila, makala, tak sa konečne spustila rekonštrukcia cesty Malacky – Rohožník. Je to 

niekoľko ďalších veľkých vecí, ktoré vďaka nej sa nám podarilo rozbehnúť po niekoľkých 

rokoch, čo tieto projekty stáli, takže pani poslankyňu podporujem a teším sa na ďalšiu 

spoluprácu. Odovzdávam slovo pánovi riaditeľovi úradu. 

 

Marián Viskupič 

 

Ďakujem pán predseda. Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, ako už avizoval aj 

pán župan, jedná sa o materiál, ktorý teda nebol prerokovaný v komisiách, ale o jeho obsahu 

sme vás informovali na pracovnom stretnutí predsedov poslaneckých klubov a predsedov 

komisií Zastupiteľstva BSK v stredu tento týždeň. Pre tých, ktorí neboli prítomní, skúsim aspoň 

v skratke, takisto už predostrel pán župan, ale teda poviem aj ja. Pani vicežupanka Alžbeta 

Ožvaldová avizovala už niekoľko mesiacov dozadu svoj zámer neuchádzať sa v blížiacich 

komunálnych voľbách o post starostky mestskej časti Podunajské Biskupice, ktorej je 

súčasnou starostkou. V tejto súvislosti vznikol aj tento materiál, ktorý je návrhom pani 

vicežupanky na uvoľnenie na výkon funkcie, čiže tak, ako sú na výkon funkcie podpredsedov 

uvoľnení aj pani podpredsedníčka Pätoprstá a pán podpredseda Krippel. Zároveň je súčasťou 

uznesenia aj určenie výšky odmeny za výkon funkcie v súlade s platnými právnymi predpismi. 

Podpredsedom samosprávneho kraja je vyplácaná odmena podľa zákona č. 438/2001 Zbierky 

zákonov o platových pomeroch a ďalších náležitostiach súvisiacich s vykonávaním funkcie 

predsedu samosprávneho kraja. Takisto aj ja poďakujem pani vicežupanke za doterajšiu prácu 

a tešíme sa všetci na ďalšiu spoluprácu, pretože to funguje a myslím, preto nám to všetkým 

spolu ide. Takže ďakujem pani vicežupanka a nech sa páči, môžeme ísť ďalej. 

 

 

 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne pán riaditeľ. Dovoľte, aby som otvoril rozpravu k tomuto bodu, nech sa 

páči. Keďže sa nikto neprihlásil do rozpravy, aha, tak predsa, pán poslanec Greksa, nech sa 

páči. 

 

Marian Greksa 

 

Ďakujem za slovo. Chcel som to povedať v bode Rôzne, ale keďže myslím, že toto je 

vhodnejšia príležitosť na to, ja by som chcel požiadať aj ostatných vicežupanov, keďže už sú 

rok vo funkcii, že či by nám na budúce zastupiteľstvo, ktoré bude našťastie až 14., pokiaľ viem, 

novembra, to znamená, nikto ma nebude môcť osočiť z toho, že by som to robil v rámci 

predvolebnej kampane, keby nám ostatní dvaja vicežupani urobili odpočet svojej práce, lebo 

neviem sa nikde dopátrať, že čo robia. U pani Ožvaldovej to vidím na facebooku, vidím to 

v tých, chcem povedať v zvodkách, ale nie sú to zvodky, ale sú to proste výstupy z médií, čiže 

bolo by fajn, keby sme sa dozvedeli, že čo vlastne robia ostatní dvaja vicežupani, 

predpokladám, že pri množstve práce nestíhajú ešte aj sebareklamu nejakú, takže ďakujem 

veľmi pekne, poprosím budúci mesiac, alebo teda o ďalšie zastupiteľstvo. Ďakujem veľmi 

pekne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. S faktickou poznámkou ešte pani poslankyňa Pätoprstá, následne pán poslanec 

Tydlitát. 

 

Elena Pätoprstá 

 

Pán poslanec, odpočet mojej práce si môžete teraz nájsť hneď na webovej stránke 

Bratislavského samosprávneho kraja, keď si nájdete podpredsedovia, kliknite si na Pätoprstá 

a máte tam zoznam práce, ktorú som robila od začiatku. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalší v poradí je pán poslanec Tydlitát. 

 

Peter Tydlitát 

 

Ďakujem za slovo pán predseda. Ja sa domnievam, že na základe toho, čo tu odprezentoval 

pán riaditeľ Viskupič, je dôležité, aby pani vicežupanka Ožvaldová pracovala na plný úväzok 

s tým, aby bola, ak bude odbremenená ešte od tej súčasnej práce starostky, že bude ešte 

väčším prínosom pre rozvoj Bratislavského samosprávneho kraja. Ďakujem. 

 

 

 

 

 

 

 



Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Ukončujem týmto rozpravu a keďže už sa do diskusie nehlási nikto 

ďalší, ukončujem teda túto rozpravu k bodu č. 3 a prosím návrhovú komisiu o prednesenie 

návrhu uznesenia. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie návrh uznesenia na základe 

predloženého materiálu. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem pani poslankyni Aufrichtovej, prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 7 

 

Ďakujem. Za hlasovalo 40 poslancov, proti nehlasoval nik, nik sa nezdržal, konštatujem, že 

uznesenie bolo prijaté. (potlesk) 

 

Alžbeta Ožvaldová 

 

Kolegyne, kolegovia, veľmi pekne vám ďakujem a dúfam, že vás nesklamem. Ďakujem veľmi 

pekne. 

 

Bod č. 4 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne. Dovoľte, aby sme pristúpili k bodu č. 4. Panie poslankyne, páni 

poslanci, máte pred sebou materiál, o ktorom vás v úvodnom slove oboznámi pani riaditeľka 

odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia projektov, pani Barbora Lukáčová. Nech sa 

páči. 

 

Barbora Lukáčová 

 

(15 sekúnd chýba zvuková stopa) Materiál prebehol všetkými komisiami, samozrejme podľa 

ich gesčnej príslušnosti sme rozobrali veľmi podrobne pokrok, ale aj problémy jednotlivých 

projektov. Materiál prešiel na všetkých komisiách bez akýchkoľvek pripomienok, všetky ho 

odporučili na prerokovanie a schválenie. Možno vo všeobecnosti treba povedať, že 

najvýznamnejšie kroky sa udiali a posuny v doprave a najväčšie výzvy nás čakajú v oblasti 

sociálnych vecí, predovšetkým, keď začneme proces deinštitucionalizácie a zároveň máme aj 

veľké výzvy v oblasti školstva, či už implementáciou centier odborného výcviku, alebo aj 

začatím inovatívnych projektov, ktorých v podstate ste vždy súčasťou. Samozrejme sa nám 

darí aj v oblasti externých zdrojov, kde implementujeme viac ako 13 projektov priamo aktívne. 

Čiže asi toľko z mojej strany na úvod, nech sa páči akékoľvek otázky, som k dispozícii. 

 

 



Juraj Droba 

 

Pani riaditeľka ďakujem, dovoľte, aby som otvoril rozpravu. Nech sa páči, otváram ju teraz. Do 

rozpravy sa prihlásila pani poslankyňa Aufrichtová, odovzdávam jej slovo. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ja by som chcela veľmi poďakovať celému oddeleniu stratégie a špeciálne Barbore Lukáčovej, 

lebo je to ozaj profesionálna práca, ktorá pripravuje program rozvoja aj odpočet týchto 

jednotlivých bodov. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do rozpravy, takže konštatujem, že je 

ukončená a teraz prosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako je písomne predložené spolu 

s materiálom. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 8 

 

Ďakujem. Za hlasovalo 41 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Konštatujem, že 

uznesenie bolo prijaté a ukončujem bod č. 4 programu. Zároveň otváram bod č. 5. 

 

Bod č. 5 

 

Máte pred sebou panie poslankyne, páni poslanci, predmetný materiál a o úvodné slovo 

poprosím pán Ivana Bošňáka, riaditeľa odboru financií. Ivan, teba prosíme. 

 

Ivan Bošňák 

 

Monitorovacia správa programového rozpočtu Bratislavského samosprávneho kraja 

k 30.6.2018. Dobré ráno prajem všetkým zúčastneným, aj poslancom, ale samozrejme toto je 

možno informácia aj pre verejnosť. Takže Monitorovacia správa programového rozpočtu, 

alebo správa o hospodárení župy za pol roka. Materiál je svojim obsahom, počtom strán, asi 

tretinový oproti minulému roku, aby sme trošku šetrili váš čas. Popripravovali sme skôr 

sumárne tabuľky, ako detailný rozpis pre každé naše zariadenie, ktoré máme v zriaďovateľskej 

pôsobnosti. Ale možno také tie dôležité veci zopakujem, mali sme ich na komisiách, lebo tá 

monitorovacia správa v podstate poskytuje dobré správy. Čo sa týka príjmov a to sa týka aj 

určite všetkých vás, ktorí ste primátori, alebo starostovia mestských častí a obcí, alebo teda 

miest. Daňové príjmy sa vyvíjajú veľmi dobre, na konci septembra by mala byť pripravená 

ďalšia prognóza daňových, daňová prognóza z ministerstva financií, hovoril naposledy o tom 



Fero Imrecze, ktorý rezignoval, ale predvčerom to bolo v správach a trošku povedal dopredu, 

že výsledkom aj jeho roboty je, že príde na verejnosť správa s veľmi dobrými číslami, to 

znamená, že daňové príjmy tohto roku budú asi navýšené, my dostaneme samozrejme 

v septembri, októbri, novembri, decembri, zatiaľ my to vidíme tak, že je to asi o jeden milión 

z 84 miliónov, o čom už vieme, takže je to viacej ako 1 %, ak sa to navýši tak všetkým, celá 

samospráva bude hospodáriť s väčšími príjmami, čo nám umožní starať sa možno viacej o to, 

čo máme na starosti v obciach a mestách. Takže daňové príjmy, tie sa vyvíjajú presne 50 % 

zatiaľ za pol roka, trošku lepšie sa vyvíjajú príjmy, myslím príjmy nedaňové príjmy, hlavne 

administratíva asi na 53 %, a tie nárasty oproti minulým rokom sú asi 5 %. Takže je to viac ako 

inflácia, je to rozumné, ale skôr to kopíruje rast príjmov, rast platov v štátnej správe, ako 

infláciu. Čo sa týka výdavkov, máme lepšiu správu ako za prvý štvrťrok, lebo už je to trošku 

reprezentatívne, to znamená, sme sa po prvé rozbehli, ale po druhé, nie v oblastiach, v ktorých 

by sme to nepredpokladali, takže tak dobre zostavený rozpočet, ako aj tlak na efektívne 

a hospodárne vynakladanie finančných prostriedkov spôsobilo, že nemám žiadne 

prekvapenia. Nie som tu na to, aby som s prekvapeniami chodil, už vôbec nie, že v strede 

roka. Takže po roku môžem povedať, že vo všetkých oblastiach, kde chceme míňať peniaze, 

či je to školstvo, zdravotníctvo, sociálna oblasť, alebo doprava a komunikácie sa nám to darí. 

Možno v tých komunikáciách sezónne, tam vidíte vyššie čerpanie komunikácie, oprava, 

údržba ciest z titulu správy ciest cez RCB, tak tam máme čerpanie väčšie ako 50 %, ale to 

celé dáva zmysel, to pôjde do útlmu ku koncu roka, keď príde zima. Tá by mala prísť zajtra. 

Takže, rozpočet momentálne vykazuje zdravé hospodárenie, čo sa týka kapitálových 

výdavkov, hovoriť 21. septembra o tom, čo bolo v júni, je možno už stará informácia, takže ja 

tu mám informácie z dneška. Ak máme kapitálové výdavky a teraz hovorím to, čo pôjde 

z peňazí župy, z rezervného fondu, alebo z úverov, ktoré načerpáme, tak ten rozpočet je      

15,4 milióna, skúste si zapamätať 15 miliónov, ostatné je RCB 6 miliónov, ktoré určite minieme, 

alebo potom EU fondy, kde to má trošku sklz. Takže z 15 miliónov dnes sme na 

vyfakturovaných veciach za 7 miliónov, takže takmer polovička je už aj vyfakturovaná, zatiaľ 

je predpoklad, že by sme takmer všetko vyčerpali, samozrejme sú určité projekty, ktoré dnes 

ešte nevieme povedať, či sa tu koncu roku podarí, takže kapitálové výdavky župy, ten veľký 

apetít, ktorý sme mali, 15 miliónov len z našich prostriedkov za celý rok je možné, že sa 

nevyčerpá. V prípade, že sa nevyčerpá, tak sa to prenesie do budúce roku, ale chcem 

upozorniť na to, že to nebude tak, ako minulý rok, keď tam bol ten apetít obrovský, 

podpísaných zmlúv sme našli na stole toľkoto, teraz to realizujeme a väčšina prešla do ďalších 

finančných rokov, či už teda tohto 2018, alebo dokonca 2019. Týka sa to samozrejme Arén, 

Bábkových divadiel, Synagóg, proste tých veľkých projektov, ktoré konečne teraz realizujeme, 

ale minulý rok už mali byť v podstate hotové. Takáto situácia sa nebude opakovať a do 

budúceho roka nebudeme prenášať veľké množstvo projektov, naopak, budeme sa môcť 

pozrieť na ten zásobník, na to čo je treba urobiť, na tých 400 budovách, alebo 84 organizáciách 

a pustíme sa do toho, čo si my myslíme, že v tomto volebnom období treba urobiť. Návrh toho, 

čo treba urobiť, samozrejme dostanete v návrhu rozpočtu v novembri na rokovanie 

zastupiteľstva. Takže dobrá práca na investičnom oddelení, minutá asi polovička prostriedkov, 

z toho, čo sme sa bavili na poslednej strane tej monitorovacej správy máte rozpočet programu 

propagácia marketing, zodpovedný Branislav Masarovič, lebo to bolo predmetom tak diskusií, 

ako aj takej nejakej neprehľadnej analýzy, ktorú sme nemali k dispozícii, tak na poslednej 

strane máte pekne napísané, čo sa minulo, čo sa realizuje a hlavne máte napísané, na čo 

propagácia marketing v župe pôjde. Myslím, že sú to všetko rozumné veci, všetko, čo nebolo 

rozumné sme zastavili, vypovedali a obstarávame nanovo v menšom objeme, naopak veci, 

ktoré sa nerobili, či je to Stredná pre mňa, promovanie škôl, alebo čokoľvek v súvislosti 



s učiteľmi, alebo pracovníkmi DSS, tak to tam nájdete. Rozpočet marketingu potom v ďalšom 

materiáli trošku okresávame a presúvame veci do iných kapitol, ale to je myslím všetko 

výsledkom takého spoločného úsilia, hlavne nazerania na túto kapitolu racionálnymi očami 

a v tomto myslím úrad je za jedno s vami. Jednu informáciu, ktorá nie je úplne zrejmá z tejto 

monitorovacej správy je, že my máme výdavky úradu trošku poschovávané, ale donesieme to 

na svetlo sveta tak, ako to má byť v jednej kapitole, to znamená, či už platy pracovníkov, ktorí 

sú nám zverení, alebo samotného úradu. Máme to po jednotlivých kapitolách, školáci sú 

v školstve, sociáli sú v sociáloch, úrad je v úrade v administratíve, ja vám môžem povedať, že 

za 8 mesiacov, keď pozrieme na to, koľko úrad stál, tak napriek tomu, že boli platy valorizované 

o 5 %, tak za už teraz 9 vyplatených platov v tomto roku, čo sú tri štvrtiny, je ten trend, že 

mínus 3 %. My sme nikomu plat neznížili, my sme všetkým ľuďom zvýšili plat tak, ako bolo 

potrebné v rámci valorizácie a kolektívnej zmluvy, pán Šaray môže potvrdiť a samozrejme aj 

pán riaditeľ úradu, tá župa je o 3 % lacnejšia. Mala byť o 5 % drahšia, o 3 % je lacnejšia, takže 

rozdiel je 8 %. To je jeden plat. Ja chcem len indikovať, že my budeme platiť a to je dôležité, 

ľudí za výkon, budeme ich platiť vtedy, keď sa nejaký projekt dokončí, budeme ich platiť za to, 

že tu zostanú nadčas, alebo niečo spravia rýchlo, alebo to spravia dvakrát tak dobre, ako 

v minulosti, toto stále platí. Budeme ich k tomu vzdelávať, budeme do nich investovať peniaze, 

aby nám tu zostali, lebo bojujeme so štátnou správou inde a bude to potom v rozpočte, ale 

celkové číslo je, že mínus 3 %, čo je fantastická správa, máte štíhlu župu. Občania majú štíhlu 

župu a je to teda úsilie hlavne župana, riaditeľa úradu a nastavenia systému odmeňovania 

trošku po novom, na rozdiel od toho, čo tu bolo. Nie je to dôležité, ale je to zhruba 10 miliónov, 

to znemená asi jedna desatina bežných výdavkov župy, takže dovolil som si túto krátku 

vsuvku. Snažíme sa podporiť, v monitorovacej správe vidíte veci, ktoré dávajú zmysel, to 

znamená šport, keď treba tak KOCR, kultúra a tak ďalej, ale akékoľvek potreby na viac financií 

potom sú odzrkadlené v úprave rozpočtu, s ktorou sa stretneme v ďalšom materiáli. Dve veľké 

oblasti, komunikácia a doprava, to zostáva prioritou pre túto župu. Čo sa týka komunikácia, už 

som hovoril, určite sa minie na opravu a údržbu to, čo máme v rozpočte, mnohí ste sa na 

komisiách pýtali, čo s tým, že nám vláda dá 7,3 milióna na Senec – Pezinok. Takéto veci prídu 

na jednej strane grantom, na druhej strane odídu, takže či už pani Ožvaldová, pán Droba, pán 

Viskupič, tá robota, ktorú robia, potom je premietnutá aj do rozpočtu, niekedy je to grant, 

niekedy to bude úprava rozpočtu, ale zatiaľ v komunikáciách ideme podľa plánu. Doprava a to 

je hlavne Slovak Lines a železničná doprava jednej trate, ktorú máme zo Záhorská Ves, tak 

tam sa budeme o tom baviť, nechal by som to na úpravu rozpočtu, lebo to je jedna najväčšia 

položka, ktorú tam máme. Kde sa nám uľavilo a tým skončím, je, že v sociálnej oblasti, štát na 

seba prevzal určité bremeno z titulu hradenia prevádzkových nákladov neštátnym sociálnym 

zariadeniam. Peniaze, ktoré sa uvoľnili v našom rozpočte primárne míňame u sociálov, boli 

diskusie o tom, či sa tam bude viacej rekonštruovať, či sa tam bude viacej upravovať, alebo 

viacej havarijných stavov odstraňovať. Zrovna k dátumu konania tých komisií, teda ku koncu 

augustu prebehlo také druhé kolo, kde sme sa spýtali, čo potrebujete a my vám dáme, takže 

máme výsledky, zatiaľ som to písal pani Hrehorovej včera, ale vieme to dať k dispozícii 

všetkým, máme zoznam vecí, že fakt ste chceli, mali ste na takom nejakom, išli ste sú dáke 

Vianoce, v lete nech sa páči, spravíme aj toto. Budeme v tom pokračovať, je to asi v objeme 

200 tisíc, také druhé kolo. Tam je to poplatné skôr k tomu, aby sme to my stihli, vedeli a dalo 

sa to urobiť a samozrejme, že aj obstarať tak, ako zákon káže. Takže 200 tisíc, zdvojnásobili 

sme odmeny, nevolám ich mimoriadne, na návrh sociálov aj pani Šopovej, bolo to schválené. 

Tie odmeny budú dvojnásobné, sú to pravidelné odmeny, ale nebudú 300 a 300 na osobu 

v júni a decembri, budú 600 a 600, budeme v tom pokračovať, už toto je druhé kolo 

zdvojnásobenia, takže 2 roky dozadu bolo 150 a 150. Čo tým sanujeme, dávame prostriedky 



tam, kde cítime tlak či už neštátnych zariadení na to, aby nám zobrali ľudí, alebo samozrejme 

aj Rakúska a prípadne Nemecka. Takže mám dobré správy, ak príde úprava rozpočtu, budete 

sa ňou zaoberať vy, ak by sme to presúvali náhodou niekde inde, teraz je tam jeden návrh na 

presun do kapitoly školstva, ale je tam dosť peňazí, takže žiadne prekvapenie, rozumná 

správa, teším sa na november, keď prídeme s trištvrte ročnou správou a rovnako verím, že 

tam žiadne prekvapenia nebudú. Takže som pripravený odpovedať, ak sú nejaké otázky ešte 

k nejakým veciam. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne, ja len chcem poznamenať k tomu odmeňovaniu zamestnancov, že 

pripravujeme komplexný systém zmeny odmeňovania, ktorý bude zavesený na výkonnosť 

jednotlivých ľudí, začneme v prvom roku riaditeľmi odborov a postupne to pôjde na vedúcich 

oddelení aj na bežné referentské pozície. Pôjde o stanovenie individuálnych cieľov pre 

každého človeka a hodnotenie na základe tých individuálnych cieľov. Moja predstava zatiaľ je, 

že sa to bude robiť polročne a potom prídeme aj na zastupiteľstvo, budeme si od vás pýtať 

súhlas na takýto krok a takisto prípadne navýšený badžet ak by to znamenalo, niektorí ľudia 

budú mať šancu zarobiť si vyššie odmeny ak budú v tej hviezdnej 10 % kategórií performerov. 

Toľko iba za mňa, teraz otváram priestor pre vás, nech sa páči rozprava. Hlási sa pán poslanec 

Bajan, ako ďalší pôjde pán poslanec Švaral. Prepáčte, zle som videl, s faktickou poznámkou 

na rečníka, pani poslankyňa Pätoprstá. 

 

Elena Pätoprstá 

 

Ja iba doplním pán Bošňáka, čo sa týka tých úspor, chcela by som povedať, že sa usporilo aj 

na oddelení životného prostredia a územného plánu. Chceme poďakovať pánovi riaditeľovi za 

spoluprácu, vy asi viete, že sa nahradili chemické postreky ekologickými postrekmi BTI, ktoré 

sú v podstate drahšie ako klasické chemické postreky, ale efektivitou a veľkou spoluprácou 

s prírodovedeckou fakultou sa dáva veľký dôraz na to, aby sa používali len vtedy, keď je 

skutočná kalamita a predpoklad úspor je asi okolo 200 tisíc, čiže myslím si, že naozaj župa 

postupuje veľmi efektívne a chcem jej za to poďakovať. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, odovzdávam slovo pánovi poslancovi Bajanovi. 

 

Vladimír Bajan 

 

Ďakujem pekne pán predseda. Chcel som sa opýtať, trošku som zaskočený tým, že keďže 

viem, že medziročne sú tie isté dane ako čerpá BSK, čerpajú aj obce medziročne nárast daní 

je okolo 14 %, som myslel, že sa to viac prejaví aj v našich príjmoch. Predpokladám, že išlo 

už o upravený rozpočet v príjmovej časti, takže asi tam už bol ten medziročný nárast nejako 

predbežne započítaný, sa mi zdá to číslo trošku konzervatívne, ale chvalabohu, že to beží 

ďalej. Keď som pozeral čerpanie miest, predovšetkým v oblasti školstva, to je v 8.1, tam sme 

na 70 %, to znamená, že v prvej polovine bude treba si pozrieť a znova prepočítať čísla v rámci 

školstva, prečo o tom hovorím – bolo by dobré, keby sme v októbri dostali nejaký materiál 

týkajúci sa prognóz, alebo rozpočtových východísk na rok 2019, aby sme vedeli čo sa deje, 

pretože kreativita poslancov národnej rady vždy koncom roka stúpa. Sú tam už nové zásahy 



do našich rozpočtov, týkajúce sa jednak priemerky na 520, teda minimálnej mzdy na 520 plus 

10 % navýšenie učiteľov a tak ďalej. Možno by to bolo dobré prepočítať, čo nás čaká budúci 

rok a dať takú informáciu niekedy v októbri, myslím si, že už pracujete aj tak na tom rozpočte, 

takže aby sme videli, kde vlastne bude stupeň voľnosti pre poslancov, pretože obávam sa, že 

tie zásahy v legislatíve do nášho rozpočtu budú oveľa širšie, ako sa očakáva. Všetko. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ja odovzdám slovo pánovi poslancovi Švaralovi. Pána Bošňáka nechám reagovať 

na záver. 

 

Peter Švaral 

 

Ďakujem pekne. Ja len na margo tých slov o zoštíhlení úradu. Ono všetko má asi svoje limity 

a hranice a bolo by možno nešťastím, keby to zoštíhľovanie, na niektorých oddeleniach bolo 

určite asi na mieste, ale to šetrenie prostriedkov župy pri mzdových nákladoch, možno má 

svoje limity, už teraz je stav, že niektoré oddelenia, alebo teda niektorí pracovníci, je ich málo, 

nie sú zabezpečené dostatočne, mám na mysli, že chýbajú a som presvedčený, že chýbajú 

ľudia, ktorí by zabezpečovali prípravu investícií. Jedna vec je to, čo zabezpečí získanie peňazí 

odbor, kde je šéfka Barbora Lukáčová, oni urobia kopu roboty a tá ich robota môže zlyhať na 

tom, že úrad samotný tú investíciu nedokáže pripraviť tak, aby bola realizovaná a potom 

vznikajú požiadavky na práce na viac, plus úroky na predlženie projektov, plus takéto, taká 

moja výzva na vedenie župy, naozaj zvážiť nad personálnym posilnením odboru a ľudí, ktorí 

pripravujú investície a ich realizáciu. V tomto myslím si, že a podľa mojich skúseností, nie, že 

myslím si, viem, že má župa výrazné rezervy, takže ako aby sme nepovedali iba, že šetríme, 

nie všetko čo šetríme je potom ako pozitívne. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Nikto ďalší nie je prihlásený do rozpravy, nechám teraz reagovať pána Bošňáka. 

 

Ivan Bošňák 

 

Dobre, napísal som si 4 veci, takže daň z príjmov fyzických osôb. Takto, na rozdiel od obcí 

a miest a mestských častí, župa nemá daň z nehnuteľností a predpokladám, že nárast 

daňových príjmov na obciach je vyšší ako 5 %, ktoré máme my, ale my máme len daň z príjmov 

fyzických osôb. Tá išla o 5 % hore, tam sme na jednej lodi, 30 % ide na kraje, 70 % ide na 

obce, takže ja si myslím, že aj obce, pokiaľ u nich nedošlo k nárastu počtu obyvateľstva, čo 

môže byť faktor, ktorý spôsobuje v tomto roku vyššiu daň z príjmov fyzických osôb, tak by to 

malo byť nominálne pre takú istú obec s takým istým počtom obyvateľov a takým istým počtom 

miest materskej škole hlavne rovnakých 5 %. Nemáme daň z nehnuteľností, ale rastúce obce 

určite majú výrazne vyššie daňové príjmy ako minulý rok a môže to byť viac ako o 5 %. U nás 

je to 5 %, vďaka tej novej daňovej prognóze sa možno vyštveráme niekde na 7 – 8 %. Školy 

– ja som to už hovoril minule, že keď pozriete na rozpočet škôl a teraz dúfam, že odpovedám 

na otázku, ktorý je momentálne čerpaný v 8.1 na mzdy a platy, 8.1 je školský úrad, ale celkovo 

v 8. školách na 43 %, to preto, že za pol roka je tam iba 5/12. Je tam iba 5 platov, totiž to je 

také metodické usmernenie, že v decembri budeme mať v hospodárení 2 platy. Aj 

novembrový, aj decembrový. Takže tam ako keby chýbal jeden plat a týka sa to aj sociálov 



a týka sa to aj školákov. Takže tam nečakajte 50 %, že tam bude, preto je tam menej, 

dobehneme to v decembri. 10 % zvýšenie platov v administratíve – začnem školy a DSS, čo 

sa týka škôl, zatiaľ nevieme, nemáme informáciu, pátrame po nej, radi by sme vedeli ako štát 

premietne do vyšších normatívov, čo verím, že premietne, akékoľvek zvýšenie platov, 

o ktorých rozhodne štát, lebo keď štát o tom rozhodne, tak my to z daní z príjmov fyzických 

osôb neutiahneme. Takže my čakáme, že minimálne v tarifných platoch príde k 10 % 

navýšeniu normatív od januára. Zatiaľ tá informácia neprišla z ministerstva financií ani 

ministerstva školstva, ale predpokladáme, že to tak bude a tým pádom automaticky 

dostaneme vyšší transfér a posunieme ho ďalej. Teraz zoštíhľovanie župy – my tu nemáme 

žiaden šetriaci program. Práve naopak, na všetkých oddeleniach, či je to šport, či je to školstvo, 

či je to investície, či je to marketing, propagácia, či sú to noví riaditelia divadiel, alebo kdekoľvek 

nakoniec vždy idú naše prostriedky, všade sú vyhlásené výberové konania a hľadáme, teraz, 

čo sa týka toho investičného oddelenia, že až zúfalo ľudí, ktorí by prišli, posilnili ten tím 

a kľudne aj na dvojnásobok. Lebo ak chceme realizovať ten investičný plán, tak to tak 

spravme. Takže my sme, žiadny zamestnanec nevie o žiadnom šetriacom programe, ja to 

poviem možno na plnú hubu, ako to, čo sme zastavili, je nezmyselné vyplácanie pravidelných, 

jednorázových, výnimočných, vysokých a nepredstaviteľných odmien všelikomu a kadekomu 

a veľa z tých ľudí tu už nepracuje. To sa proste tohto roku nedeje, takže ak mal niekto plat 

a potom dostal dvakrát takú odmenu, tak takého tohto roku nenájdete. To tu bolo a pretože to 

bolo veľa a pravidelne a veľa ľuďom, tak je možné, že to urobilo veľa percent. Takže to sa 

zastavilo a práve naopak, tí investičiari si zaslúžia odmeny. Myslím, že máme na to aj 

inštrumenty aj systém a nakoniec sa to aj deje a možno poprosím Mariána Viskupiča, aby sa 

k tomu vyjadril. Takže toľko k bodom, ktoré som si zaprotokoval, nemyslím si, že mám nejaký 

iný, ak som neodpovedal pán Bajan pri tých školách dobre, tak poprosím ma opraviť, ak je 

otázka iná. 

 

Juraj Droba 

 

S faktickou pán poslanec Bajan. 

 

Vladimír Bajan 

 

Možno sme sa dobre nerozumeli, mne išlo o to, že prečo až 70 % čerpanie k 1.8., čiže nie, že 

mi tam chýba, skôr naopak, či sa tam vykonávali nejaké mimoriadne odmeny, ktoré boli dané, 

alebo niečo podobné. Ale možno tak poznámka, podstatnejšie je to, aby sme vedeli východiská 

rozpočtu, ak som sa pýtal na školstvo, tak predovšetkým nie v prenesených výkonoch, ale 

v tých origináloch. Takisto v sociálkach, čo to narobí, keď nám niekto zdvihne na 520 euro plat, 

to som chcel počuť, nie dnes, ale asi si to necháme na nejaký bilaterálny rozhovor potom, aby 

sme nezdržiavali zastupiteľstvo. Všetko. 

 

Ivan Bošňák 

 

Dobre, tak tá 8.1 to je školský úrad, to je jeden pracovník, myslím dvaja, jeden a pol 

pracovníka, ktorého tam je, to je 20 tisíc, takže 8.1 v školstve je len školský úrad a to sú dvaja 

ľudia a tam áno, tam je čerpanie 70 %, ale to sa týka len dvoch ľudí, to nie je gro školstva. 

A dopoviem, že áno, čo sa týka našich vlastných pracovníkov v DSS, ktorých je vyše tisíc, a ak 

tam pôjde o 10 % zvýšenie platov, tak to pôjde na naše triko a budeme to musieť nájsť v našich 

zdrojoch. Východisko na budúci rok. 



 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Pán riaditeľ úradu chcel doložiť ešte niečo? Dobre. Nie je v rozprave nikto ďalší 

prihlásený, ja ďakujem veľmi pekne pánovi Bošňákovi. Dovoľte, aby som povedal ešte takú 

filozofiu, možno zhrniem na záver, v tom investičnom pláne nás čaká veľa vecí, je veľmi 

ambiciózny a chceme a potrebujeme na to dobrých ľudí, Peťo (Švaral) na investičnom tiež 

a tam sme pripravení v podstate prijať kohokoľvek, kto je kvalifikovaný a je ochotný za tie 

peniaze to ísť robiť, takže ak o niekom viete, kľudne sem s nimi. Nezamestnávame tu 

kamarátov, snažíme sa zamestnávať najlepších ľudí, ktorí sú k dispozícii na trhu. Čo sa týka 

odmeňovania zamestnancov, som zástancom toho, aby boli ľudia radšej dobre zaplatení 

a veľa pracovali, takže určite tu nie sme na to, aby sme nebodaj znižovali platy, alebo niečo 

podobné robili. Jednu vec, ktorú sme zrušili v porovnaní s minulosťou, sú rôzne nesystémové 

odmeny u niektorých jedincov to boli rádovo desať tisíce eur ročne. Toto sa za Drobu na župe 

určite diať nebude. Ďakujem, poďme k ďalšiemu bodu. A prepáčte, ešte musíme hlasovať, 

takže odovzdávam slovo návrhovej komisii a následne budeme hlasovať.  

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ďakujem. Návrhová  komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo písomne 

predložené s materiálom. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní 

materiálu berie na vedomie Monitorovaciu správu programového rozpočtu BSK k 30. 06. 2018. 

Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali. 

 

Hlasovanie č. 9 

 

Konštatujem, že za hlasovalo 42 poslancov, proti nebol nikto, nikto sa nezdržal, čiže bod číslo 

5 programu bol schválený, ukončujem ho a otváram bod č. 6. 

 

Bod č. 6 

 

Máte pred sebou panie poslankyne a páni poslanci predmetný návrh, kde úvodné slovo má 

opäť pán finančný riaditeľ Ivan Bošňák. 

 

Ivan Bošňák 

 

Návrh na prvú úpravu rozpočtu BSK. V uznesení je sumárna tabuľka, ktorá hovorí a je v čistom 

nula, takže sú tam presuny a zvýšenia v niektorých kapitolách. V niektorých kapitolách ide                   

o zníženie, navzájom je to teda neutrálne. Potom sú odôvodnené jednotlivé tie presuny                       

v dôvodovej správe. Ja začnem možno tými najväčšími sumami. Príspevky neštátnym 

subjektom zo sociálov vieme, že môžeme asi polovičku, ktorá tam je k dispozícií, takže milión 

deväťstotisíc presunúť. Hlavným kandidátom na presun je kapitola doprava a v kapitole 

doprava je to dodávateľ Slovak Lines, respektíve autobusová doprava po kraji. Prečo je to 

jeden milión, je to v nadväznosti na to, ako od 21. augusta boli zvýšené, tak výkony, ktoré 



súvisia s nárastom počtu autobusov a vodičov primárne a samozrejme aj pohonných hmôt 

sekundárne, ale súvisí to aj s tým, že došlo k legislatívnej úprave v máji a k príplatkom za 

prácu nadčas, v smenách, vo sviatky a cez víkend. To robí  tiež pár stotisíc euro, na tej ani 

nie, že ročnej báze, ale od mája do decembra, takže ten jeden milión je kombinácia dvoch 

faktorov, 400 tisíc sú tie príplatky, 600 tisíc zatiaľ je dodatočný poplatok, alebo dotácia Slovak 

Lines. Tá požiadavka na základe čísel, predpokladov toho, čo to asi bude stáť, tá doprava na 

viac, až do konca roka je dva milióny. To je materiál, ktorý máme, o ktorom diskutujeme a ktorý 

prišiel zo Slovak Lines, už aj ten je skresaný oproti požiadavkám, ktoré sme mali na úvod. My 

až po auguste a septembri budeme zhruba vedieť, koľko to vlastne bude stáť, lebo tých 

vodičov je problém najať, takže oni robia skôr nadčasy, ako že by vedľa seba mali nejakého 

kamaráta, to je tá najdrahšia varianta, takže budeme vedieť koľko to je a v novembri prídeme 

s druhou úpravou rozpočtu. Filozofia, ktorú do toho zavádzame, nie je nasledovná. Aj tohto 

roku sme zdedili 1,7 milióna doplatku z tohtoročných výdavkov z titulu výkonov Slovak Lines 

v minulom roku. Tak to pekne ďakujeme, minulý rok ten prebytok vyzeral dobre, teraz vyzerá 

zle, rozpočet je zbytočne napätý, nebudeme to takto prenášať, ak budeme vedieť, koľko treba 

Slovak Lines dofinancovať tohto roku, tak to budete mať v novembrovej úprave rozpočtu celé, 

lebo ako správne povedal aj pán Bajan, na budúci rok to bude napäté, lebo nás čakajú 

zvýšenia tam, kde sme to nie úplne čakali. Takže Slovak Lines jeden milión zatiaľ, ale 

v kapitole doprava máme aj ušetrenie. Bratislavská integrovaná doprava je organizácia, ktorú 

máme spolu s mestom a za posledných 5 rokov, pomer financovania napriek tomu, že pomery 

akcionárske sú zhruba jedna tretina, dve tretiny s mestom, tri štvrtiny až štyri pätiny ťahala 

župa. Príspevok zo župy bol asi jeden milión ročne. V súvislosti s tým, že sa tam aj zmenilo 

vedenie a tým myslím pána Masaroviča a pani Mešťan v predstavenstve a dozorných 

orgánoch, ale v súvislosti aj s iným správaním sa manažmentu, BID a myslím tým pani 

Horčíkovú, pretože je tu duch spolupráce a trošku efektívnejšieho hospodárneho narábania 

s prostriedkami, ale v súvislosti aj s odchodom niektorých ľudí, ja poviem jedno meno, pán 

Rovenský, sa nám podaril ten rozpočet, respektíve dotáciu, župu dať na polovičku. Takže keď 

som tu bol v januári, tak som hovoril, že to bude stáť milión 250 tisíc, tak dnes môžem povedať, 

je to teda práca samozrejme aj riaditeľa úradu, okrem tých, čo som menoval, 600 tisíc. Dostanú 

600 tisíc a ich rozpočet bude vykrytý. Možno nebudú vydávať časopis, ktorý je lepší ako náš 

časopis, ale je to tak, takže 600 tisíc. Ostatné veci sú relatívne drobnosti, ale priniesli sme sem 

všetko, čo má na sebe nálepku úprava rozpočtu, nerobíme žiadne úpravy rozpočtu len sami, 

na základe toho, že župan má tie právomoci. Spravili sme to tak, že nie, počkáme na 

zastupiteľstvo, zosumarizujeme a všetky potrebné veci máte v podstate v ôsmich riadkoch. 

Jedna veľmi pozitívna vec a tam vás poprosím o hlasovanie za, je, že dávame 50 tisíc 

z dotácií, kde už vieme, že subjekty, ktorým to bolo pridelené, nie sú schopné podpísať zmluvu, 

z jednej kapitoly dotácií do kapitoly participatívny rozpočet, kde im to pomôže, celková suma 

tam bude 300 tisíc, možno ste sa niektorí pýtali, tak v tej hitparáde hlasovania, áno ďalších    

21 subjektov proporcionálne podľa jednotlivých oblastí dostane peniaze, myslím, že je to 

rozumné ohodnotenie ich úsilia, peniaze pôjdu tam, kde majú ísť a je to drobných 50 tisíc, 

takže rozumná vec, nechceli sme dávať viacej, lebo aj na budúci rok rátame v participatívnom 

rozpočte s asi 300 tisícmi. Takže takto a ešte jedna položka od sociálov smerom do školstva, 

školstvo potrebujeme zadotovať mimoriadne, respektíve systémové zmeny pri ohodnocovaní 

učiteľov, ktorí zostávajú s deťmi poobede, respektíve, ktorých chcem poslať do dôchodku 

a nechcú ísť sami, takže jedna zmena je aj tam v školstve. Dokopy nula a súčasťou tohto 

uznesenia je aj povedal by som, to oklieštenie, po ktorom ste volali, kompetencií župana na 

presun rozpočtových prostriedkov z jednej kapitoly, alebo programu a podprogramov do iných 

podprogramov, takže na základe takej nejakej skúsenosti si dovolíme navrhnúť aj v uznesení 



aj B. kde sa zmenia tie právomoci, budeme v tom pokračovať pri návrhu rozpočtu, tie 

kompetencie opäť nastavíme tak, aby to bolo okej, tu bude mať veľkú úlohu finančná komisia. 

Takže úprava rozpočtu zatiaľ prvá, myslím, že kompletná od času, keď sme to predkladali 

v auguste, dodnes sa neobjavila žiadna ďalšia požiadavka, ktorú by sme museli 

autoremedúrou tam nejak prijať. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. A ospravedlňujem sa, rozprava už bola, 

takže dovoľte, aby som ukončil rozpravu k bodu č. 6 a prosím návrhovú komisiu o prednesenie 

návrhu uznesenia. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ďakujem. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja schvaľuje zmenu rozpočtu BSK 

v roku 2018 v súlade s § 14 odstavec 1 zákona 583 z roku 2004 Zbierky zákona 

o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov 

v znení neskorších predpisov podľa predloženého materiálu. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 10 

 

Ďakujem, konštatujem, že za hlasovalo 39 poslancov a poslankýň, proti nebol nik, zdržali sa 

dve panie poslankyne, konštatujem, že návrh bol prijatý tak, ako bol prednesený. Ukončujem 

rokovanie k bodu č. 6 programu a otváram bod č. 7. 

 

Bod č. 7 

 

Návrh na čerpanie 2. tranže finančných prostriedkov z úverového rámca Európskej investičnej 

banky. Pred sebou máte predmetný materiál a o úvodné slovo poprosím riaditeľa odboru 

financií pána Ivana Bošňáka. 

 

Ivan Bošňák 

 

Tuto ja poviem skutočne len jednu vetu, ide o procedurálny návrh, ktorý potrebujeme EIB 

zdokladovať formou uznesenia, nejdeme čerpať nič naviac oproti tomu, čo bolo schválené 

v úverových rámcoch a nebude financované nič, čo by nebolo vo vami schválenom 

investičnom pláne. Len je to formálny krok na to, aby sme mohli požiadať skutočne v priebehu 

24 hodín o čerpanie tranže z EIB. Je to regulatív, ktorým musia prejsť všetky samosprávy, 

ktoré EIB financuje. Viem, že okolo toho bolo veľa diskusií, a dúfam, že toto stačí, bolo to tak 

aj v minulosti a je to procedurálna záležitosť. 

 

 

 

 



Juraj Droba 

 

Otváram rozpravu k tomuto bodu. Keďže sa nikto nehlási do rozpravy, ukončujem ju a prosím 

návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako je písomne 

predložené spolu s materiálom na rokovanie. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, prosím vás, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

 

Hlasovanie č. 11 

 

Vďaka, konštatujem, že za hlasovalo 40 poslancov a poslankýň, nikto nebol proti, zdržal sa 

jeden pán poslanec. Konštatujem, že návrh bol prijatý tak, ako bol prezentovaný. Uzatváram 

bod č. 7 a prechádzame k bodu č. 8. 

 

Bod č. 8 

 

Všeobecne záväzné nariadenie Bratislavského samosprávneho kraja č. 5/2018 o poskytovaní 

dotácií z rozpočtu Bratislavského samosprávneho kraja. Vážené poslankyne, vážení páni 

poslanci, materiál máte pred sebou a odprezentuje vám ho opäť pán riaditeľ odboru financií, 

pán Bošňák. 

 

Ivan Bošňák 

 

Okej, ospravedlňujem sa, procedurálne sme si pripravili len taký drift, ktorý nebol v podstate 

čítaním dôvodovej správy, ale bol takým výcucom toho, čo navrhujem, ale ja už to viem pomaly 

naspamäť, lebo som bola asi na 12 komisiách, alebo teda individuálne odpovedám ešte aj 

včera mnohým z vás. Máme na stole to VZN, ktoré v podstate bolo na komisiách a potom na 

záverečnom stretnutí pracovnej skupiny s troma zmenami, za ktoré som vďačný, ktoré tam 

vošli. Týkali sa prijímania výzvy k participatívnemu rozpočtu na zastupiteľstve a potom 

nejakých procedurálnych záležitostí, ktoré sme tam dve dali drobnosti, takže všetko je 

zapracované. Teraz čo sa týka pripomienkového konania, nezaznamenali sme žiadnu 

pripomienku, ktorou by sme sa museli zaoberať, mnoho z nich bolo takých, že buď ste hľadali, 

že kde v zákone je to inde, keď to spomíname, ešte aj pán Švaral sa ma dnes ráno pýtal, že 

kde to je, takže budem odpovedať, kde presne v zákone je napísané, že nemôžeme dať 

dotácie subjektom, ktoré sú v konkurze a podobne. Ja som vďačný za všetky pripomienky, za 

každú diskusiu, lebo je to dôležité, aby sme sa tým nezaoberali potom, keď máme VZN prijaté 

a budeme podľa neho nebodaj pracovať. Vrátim sa na úplný začiatok, keď sme o dotáciách 

hovorili a to je taký môj xxx, proste taká moja srdcovka, toto VZN brutálnym spôsobom 

zjednodušuje život všetkým žiadateľom, aj tí, ktorí dostali dotáciu aj tí, ktorí ju nedostali 

a poprosím vás, aby ste toto vzali do úvahy, keď o tom budete hlasovať. Podľa starého nemá 

zmysel ísť, to je tak ako pri voľbe ústavných sudcov teraz v parlamente, že to staré nejak 

nefunguje, takže skúsme podľa nového, takže zjednodušenie. Čo sa týka percent, výšiek a tak 



ďalej, netvorili sme v podstate nič nové, len sme sa odrazili od toho, čo je. Prax, ktorá tu bola, 

takže alokácie do jednotlivých schém v podstate reflektujú to, ako dotácie dnes do súčasných 

schém idú, ak tam boli malé úpravy, tak malé úpravy áno. Kultúra má nie 21 % z celkového 

objemu dotácií, ale 18 %, a v teritoriálnych schémach, ale kultúra tiež prostredníctvom obcí 

a občianskych združení zase dostane nejakú časť. Ja si nemyslím, že dramaticky dôjde 

k zmene toho, kam tie dotácie idú, čo sa týka oblastí. Cez 6 schém pôjdu do školstva, pôjdu 

do kultúry, pôjdu do športu, pôjdu do komunitných projektov, rozvoja vidieka a do životného 

prostredia. Normálne ustrážime, že koľko ide kam a keď uvidíme, že ide už veľa do kultúry, 

lebo išlo, tak môže župan v rámci individuálnych dotácií bude preferovať systémovo tie, ktoré 

idú viac do kultúry, lebo kultúra dostala málo v BRDS, alebo v teritoriálnych, keď to bude šport, 

tak to bude šport, dnes je to šport a dnes je to zdravotníctvo, ktoré dostáva veľmi málo. Takže 

toto to VZN ako keby ošetruje. Ošetruje potom aj to, že vznikali adhoc schémy v takzvaných  

mimoriadnych dotáciách, ktoré boli vo vašich rukách a to teda za štyri roky tam máme všeličo, 

no tak to už nebude a bude to vždy systémovo. Je tam nová schéma, na ktorú sme nespravili 

separátne VZN, participatívny rozpočet, máme to všetko v jednom, keď to budete chcieť 

zmeniť, zmeníte to na jedenkrát, takže zase zjednodušene procedurálne legislatívne, z dvoch 

VZN je jedno. Fajn, takže je tam participatívny rozpočet a myslím si, že nám to umožní 

rozdeľovať približne rovnaký objem prostriedkov, ako v minulosti. Poviem tú sumu, tri milióny 

euro dotácií zo župy? S nami susediace župy dávajú dokopy polovičku toho, čo dávame my 

a na Slovensku župy dávajú dokopy sedem miliónov, z toho Bratislavská tri. Takže je to 

priorita, chceme tam dávať peniaze, pôjdu tam peniaze, nikto neutrpí, sú to tri milióny, ale ja 

som pred chvíľkou hovoril o tom, že na budúci rok budeme potrebovať desať percent na DSS 

platy, budeme potrebovať na Slovak Lines o štyri päť miliónov viacej výkony a budeme 

potrebovať aj desať percent pre úrad na platy a budeme potrebovať ďalších šiestich 

investičiarov. Takže to sú všetko záležitosti, ktoré budú o tie prostriedky z dane z príjmov 

súťažiť a my na dotácie dávame tri milióny, takže sme štedrí ako župa, ale máme na to systém, 

sme féroví a sľubujeme to dopredu, takže zostali tam aj rámce, že to budú tri percentá do 

výšky troch percent z výšky daňových príjmoch predchádzajúceho roka. Tí, ktorí volali po 

obmedzení, áno budú to maximálne tri percentá, nebude to až tri a pol percenta. Myslím, že 

som povedal všetko k tomu VZN, ja ešte raz poďakujem za všetky diskusie, ktoré sme k tomu 

mali, lebo sa rozdávajú peniaze, nikdy nebudú všetci spokojní, ale možno k tomu dodá pri tej 

úvodnej reči pár slov aj riaditeľ úradu. Je to tímová robota a ak sme v takej úlohe neboli, tak 

poprosím napomeňte nás aj nabudúce, budeme v roli zapisovateľa toho, čo je vašou vôľou 

a pretavíme ju do návrhu, ale verím, že sa to stalo a nakoniec hlasujete o tom vy, takže toľko 

z mojej strany, VZN je k dispozícií a ja si myslím, že máte na stole dobrý materiál. 

 

Juraj Droba 

 

Ja chcem poprosiť pánov poslancov Bajana a Pilinského, bol som upozornený, že faktickou 

poznámkou sa nedá reagovať na úvodné slovo, takže prihláste sa prosím riadne do rozpravy. 

Ešte predtým, než otvorím rozpravu odovzdám na pár slov mikrofón pánovi riaditeľovi úradu. 

 

Marián Viskupič 

 

Ďakujem za slovo pán predseda. Pán riaditeľ Bošňák to povedal skutočne k tej odbornej časti, 

ja poviem tak nejak k tej ľudskejšej. Skutočne myslím, že máme za sebou a viacerí z vás 

skutočne rušné leto, ale to, čo sa týka práce na vôbec teda príprave tohto VZN, respektíve 

vôbec celej dotačnej schéme a za úrad ja skutočne úprimne hovorím, že toto, čo bolo 



predložené, toto VZN je taký ten maximálny kompromis, ktorého sme sa skutočne všetci 

spoločne boli schopní zúčastniť a byť s ním viac, alebo menej OK. Tie názory skutočne, toto 

je téma zložitá, sú od jednej časti spektra až po druhú a tú zhodu proste potrebujeme, aby 

VZN bolo, tak musela sa proste nájsť nejaká zhoda. Ten systém práce bol asi taký, že kde 

sme neboli nájsť schopní lepšie riešenie, na ktorom by sme sa všetci zhodli, zostalo vlastne 

to, čo bolo v minulosti. To znamená, skutočne to VZN neprekopáva úplne. Napríklad 

hodnotenie, môžeme byť s ním spokojní, nespokojní, niekto viac, niekto menej, ale za celých 

štyri päť mesiacov práce, sme neboli schopní či odborná verejnosť, vy poslanci, my úrad, sa 

nejak tak nájsť v niečom lepšom. V tom prípade najlepšie riešenie skutočne nechať to, čo tu 

funguje, čo má svoje chyby možno, ale určite je relatívne veľmi dobré a nebráni nám to 

skutočne pokračovať aj v budúcnosti ďalej a postupne vylepšovať. Toľko len ja za úrad ešte. 

Ďakujem pán predseda. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem a teraz už otváram rozpravu a ako prvá pani poslankyňa Ovečková. 

 

Lýdia Ovečková 

 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by som sa v prvom rade chcela veľmi pekne poďakovať 

celému úradu, aj vám pán Bošňák osobne, za maximálne úsilie o nastavenie čo najlepšieho 

VZN, za diskusiu so všetkými zainteresovanými, či už poslancami, odbornou verejnosťou, 

alebo zamestnancami úradu a výsledkom toho je dnes predložené VZN. Áno, možno mohlo 

by byť iné, mohlo by byť lepšie, vyšperkovanejšie, ale je tu takéto, na ktorom sme sa dokázali 

nejakým spôsobom vzájomne zhodnúť. Časom nebráni nič tomu, ako povedal pán Viskupič, 

môžeme sa k tomu vrátiť, otvoriť to. A podstatou celého toho je, aby žiadatelia mohli sa dostať 

k finančným prostriedkom, aby župa vedela aj takýmto spôsobom byť nápomocná. Tiež chcem 

povedať to, za čím si stojím od začiatku, župa nemá byť generálny sponzor, má byť ten, kto 

podáva pomocnú ruku čo najširšiemu množstvu vlastne žiadateľov v čo najširších oblastiach. 

Takže ešte raz ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem veľmi pekne, slovo odovzdávam pánovi poslancovi Pekárovi. 

 

Dušan Pekár 

 

Ďakujem veľmi pekne za slovo pán predsedajúci. Áno, zaznelo tu už jedno také pochvaľné 

podporné stanovisko, ja poviem ten druhý názor, ktorý zaznieval v diskusii aj z tých 

predchádzajúcich období, či vôbec má zmysel  rozdrobovať dotácie na malé sumy, alebo 

podporiť nejaké veľké diela, alebo väčšie diela väčšími sumami, ja som zástanca, aj vzhľadom 

k tomu, že to prešlo nejakým vývojom toho druhého názoru, pretože tie malé sumy často 

bývajú zneužívané politicky a stým, že niekto si prisvojí to, že vybaví zo župy peniaze a potom 

prezentuje akciu, alebo to malé dielo, ktoré bolo spomínané ako svoju zásluhu a pritom 

zabúdajú na to, že župa podporuje tieto projekty a župa vlastne pripravila dotačný grantový 

systém a schému, ktorá pomáha práve aktívnym ľuďom. Ja nezahlasujem za tento návrh VZN 

a tak ako som povedal v predchádzajúcom, ja sa prikláňam k tomu, aby sme my podporovali 



väčšie projekty, viditeľnejšie projekty, ktoré pomôžu práve rozvoju niektorých komunít v župe. 

Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Ďalším do rozpravy je prihlásená pani poslankyňa Rattajová. 

 

Zuzana Rattajová 

 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by som chcela k tomuto VZN povedať len toľko, že 

v podstate VZN o dotáciách sa otváralo z dôvodu, že vznikol problém na začiatku roka, keď 

sa hodnotitelia a dotačná komisia – poslanci, dostali do sporu. Toto bol problém, kvôli ktorému 

sme VZN otvorili a tento problém sme do dnešného dňa nevyriešili, takže je to pre mňa veľká 

prekážka na to, aby som toto VZN podporila, zároveň druhý bod, ktorý mám veľký problém, sú 

podpora veľkých podujatí. V predošlom materiáli máme napísané, že BSK od roku 2018 

pristupuje k novej politike podpory veľkých podujatí, v zmysle ktorej, táto podpora bude 

realizovaná prostredníctvom dotačných schém BSK. Ja tu takúto informáciu vo VZN vôbec 

neevidujem, na pracovnej komisii sme veľakrát o tomto rozprávali, vždy bola negatívna, 

negatívne stanovisko zo strany úradu, takže mi to príde úplne absurdné. Ďakujem pekne. 

  

Juraj Droba 

 

Ďalším do rozpravy je prihlásený pán poslanec Karman. 

 

Ján Karman 

 

Ďakujem pekne za slovo. Ja najprv vyzdvihnem veci, ktoré sa podarili spraviť pracovnej 

skupine a všetkým zúčastneným a to sú práve tie okresania individuálnych dotácií župana                

a presmerovanie peňazí z veľkých dotácií a hlavne masívne zníženie byrokracie. Toto je 

zásadná vec, ktorá sa podarila v tomto novom VZN, aj napriek tomu, čo tu zaznelo pred 

chvíľkou, nepodarilo sa úplne vyriešiť možný konflikt, ktorý znovu môže nastať medzi 

hodnotiteľmi a poslancami, respektíve členmi dotačnej komisie, ktorej som tiež členom. 

Napriek tomu si myslím, že je dobré zahlasovať za tento návrh, už len kvôli tomu, aby sa 

žiadatelia dostali teraz k svojim peniazom, aby neboli blokovaní, pretože ísť v starom režime 

momentálne pokladám za horšie riešenie, ako ísť prostredníctvom nového VZN. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, ďalším do rozpravy je prihlásený pán poslanec Švaral. 

 

Peter Švaral 

 

Ďakujem pekne, takže napriek tomu, že bola na začiatku dňa povedané, že neboli žiadne 

pripomienky, takže tie pripomienky boli, aj ja som na ňu dostal odpoveď písomnú, myslím, že 

včera, alebo predvčerom. Myslím si, že ten proces, ja viem, že skoordinovať ľudí pracovných 

skupín a v čase letnom je niekedy náročné, ja nehovorím, že sa pracovníci úradu BSK 

nesnažili, ale prebehlo to všetko ako prebehlo. Keď vidím tie zmeny vo VZN, súhlasím s tým, 

čo povedal pán Pekár a s tým čo povedal pán Karman, ono tie určenie limitov, ktoré sú tu 



navrhnuté a tváriť sa, že to realizácia politík, proste povedať, že inak to nemôže byť, lebo že 

v iných župách to tak nemajú, je mi jedno, čo je v iných župách, je mi jedno, či v Trnave dávajú 

po dvesto, alebo po päťsto eur a tak sa tvária, že realizujú nejakú politiku, nemôžeme sa tváriť, 

že realizujem politiku, ktorá je v kompetencii župy tým, že podporím niekoho päťsto eurami. 

To sú tie drobné, ktoré boli aj budú problém pri športových dotáciách tento rok. A ďalej, či tie 

jednotlivé limity sú tak, jak sú, to jedno percento zdravotníctva, tváriť sa, že ideme riešiť politiku 

a kompetencie župy v oblasti zdravotníctva tým, že na to vyčlením tridsaťtisíc na rok je 

smiešne. Je to pokrytectvo. Pripomienku mám, u mňa je rozpor, síce snažil sa mi pán Bošňák 

vysvetliť, ale to tak nejak nevidím. § 6 odsek 2, je určené, že pre územné dotácie je určená 

maximálna výška osemtisíc eur, avšak v prílohe je uvedená výška dotácie pre viaceré mestské 

časti, či niektoré mestá a tam je suma uvedená, trebárs pri Petržalke dvadsaťtisíc päťsto. To 

ja chápem, že to vychádza z nejakého koeficientu, ale keď určím opäť, že maximálna výška 

dotácie je dvadsaťtisíc, tak je dvadsaťtisíc. Prepojenosť, komunikácia medzi týmito 

ustanoveniami absentuje. Či je to osemtisíc eur, alebo dvadsaťtisíc? Nikde nie je napísané, že 

jedno, alebo druhé sa vylučuje a ďalej moja pripomienka, v ustanovení § 4 odsek 5 sa určujú 

podmienky oprávnenosti, kto môže byť žiadateľom. Žiadateľ môže byť oprávnený splní všetky 

veci A, B, C, D, E, F, fajn, splnil som, predložím žiadosť, prebehnem cez celý proces a potom 

sa odo mňa podľa § 7, je dalšie podmienky poskytnutia dotácií, kde sa odo mňa pýta niečo, 

čo vám vlastne vylučuje už z toho, aby som podal žiadosť o dotáciu. Keď sa otváralo toto VZN 

ešte na začiatku roka, namietal som vylúčenie, problém dvoch subjektov, samosprávnych 

subjektov v rámci kraja a mám pocit, že ešte stále sa týka mestskej časti Devín a obce 

Plavecké Podhradie, kde buď beží exekučné konanie aktívne, alebo to exekučné konanie je 

prerušené. Z môjho pohľadu, keď je exekučné konanie prerušené a keď voči niekomu 

exekučné vedenie nie je, prakticky je v takej istej pozícií, lebo ako sa tam neuplatňuje. Ale 

proste tieto subjekty nemôžu sa uchádzať o dotáciu, lebo ten § 7 je tam daná podmienka, že 

musia doložiť čestné vyhlásenie, že také niečo tam nie je vedené, že nie je vedená exekúcia, 

voči tej mestskej časti. To ako nikto vám čestne neprehlási niečo, čo nie je pravda, a keď sa 

bavíme o politickom boji, v rámci politického boja sa do exekúcie dostane ktorýkoľvek subjekt 

verejnej správy, ktorákoľvek obec, ktorákoľvek mestská časť, stačilo si trošku skomplikovať 

boj a dokáže sa dostať do exekúcie. Aj keď je premlčaná a že nie je relevantná, stále je ten 

subjekt vylúčený z dotačného mechanizmu. Ako myslím si, že je to také nešťastné, ale ďalšia 

pripomienka, ktorú som mal, na ktorú mi bolo reagované, my rátame s tým, že budeme 

poskytovať dotácie vyššiemu územnému celku. Akému vyššiemu územnému celku by sme my 

mali poskytovať dotáciu? Prečo má BSK poskytovať dotácie zo svojho rozpočtu nejakému 

vyššiemu územnému celku? Čiže ako tieto slová sa mi tam zdajú byť zbytočné. Z môjho 

pohľadu kým to uzavriem, táto novela VZN, alebo takáto zmena VZN je premárnená príležitosť. 

Je mi ľúto. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem, ďalším v poradí do rozpravy prihláseným je pán poslanec Pilinský. 

 

Peter Pilinský  

Ďakujem. Ja by som sa rád spýtal, ako chápem to ako nejaké také zrýchlené zjednodušenie 

celého toho procesu a preto by som sa rád spýtal, či máme vyhodnotené koľko zo subjektov, 

ktorí boli v tom kole dotácií na rok 2017 majú dneska už pouzatvárané zmluvy, respektíve aká 

z tej alokovanej sumy bola zazmluvnená, pretože teda chápem, že celý ten proces bol 



naštartovaný, aby sa to zjednodušilo, hej? Predpokladám teda, že v tom VZN-ku sú prijaté aj 

tie anti-byrokratické opatrenia, ktoré vyplývajú od prijatia novej legislatívy, že nemáme od nej 

žiadať tie dokumenty, ktoré si vieme vyžiadať sami. Takže ja to chápem, že je to 

najjednoduchšie asi priechodná novela VZN-ka a je ešte otvorená téma do konca volebného 

obdobia sa k tejto téme vrátiť, pretože ja si pamätám, že keď sme o tom začali rozprávať, tak 

dokonca boli také názory, ja sa priznám, že mne sa to celkom páčilo, lebo vždycky tie dotácie 

je téma, ktorá tu rozháda dosť zastupiteľstvo. Zrušme celé dotácie a za tých 5 rokov radšej 

urobme v každom okresnom meste jednu kultúrnu ustanovizeň, alebo postavme tam novú 

športovú halu, pretože skutočne tie financie, ktoré sú na to určené sú nie malé a to sú veci, 

ktoré by boli proste viditeľné ako potom manažovať a kontrolovať a auditovať stovky projektov 

a je to aj administratívne náročná vec pre úrad. Ale hovorím, nakoniec sa rozhodlo takýmto 

spôsobom. ja teda to chápem, že to má byť zjednodušenie, preto by som bol rád, ak by som 

mohol dostať odpoveď na to, koľko z toho minulého roku bolo zazmluvnených. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Na záver bude reagovať pán Bošňák, asi aj pán Viskupič a ja. Odovzdávam slovo s faktickou 

poznámkou pánovi poslancovi Karmanovi. 

Ján Karman  

Ja zareagujem len na „zrušme všetky“ dotácie. Zaznelo to od viacerých poslancov. Ja len 

pripomínam, že aj súčasťou tohto VZN-ka je ustanovenie kedy my sami ako poslanci sa máme 

možnosť rozhodnúť, že aká suma pôjde na dotácie do ďalšieho roka, takže tá suma môže byť 

aj nulová. To len ako poznámka. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším do rozpravy je pani poslankyňa Hudáková. 

Mária Hudáková   

Za náš klub by sme chceli podporiť túto zmenu VZN. Vieme, že v tomto rozpočtovom roku sme 

sa napríklad dostali do situácie kedy už naše bežné príjmy nestačili na naše výdavky a siahali 

sme po rezervnom fonde. A narážam napríklad na údržbu, kde sme trebárs už nemohli navýšiť 

výdavky, pretože tie musia ísť z bežných príjmov a nie z úveru. Táto zmena VZN dáva 

poslancom podstatne vyššiu mieru flexibility, čo sa týka plánovania a teda narábania s našimi 

financiami v rozpočte a samozrejme aj podstatne vyššiu flexibilitu čo sa týka programov. 

Samozrejme nie je tam všetko úplne dokonalé, ale oproti tejto zmene sú to naozaj drobnosti 

a myslím si, že budúci rok nejakým ďalším pripomienkovaním, alebo zmenou VZN to vieme 

napraviť a stále ho nejako zlepšovať. Vzhľadom na to, že nám naozaj toto VZN-ko nás tak 

neokliešťuje ako to VZN-ko predtým a dáva nám ako poslancom viac možností jednak 

s financiami, s objemom, ktorý tam bude smerovať. Chápem to ako veľmi pozitívny krok. 

Takže chcela by som aj kolegov vyzvať aby hlasovali ZA, pretože napriek tomu, že finančné 

vízie a prognózy vyzerajú byť dobré, to staré VZN-ko nás zaväzuje používať veľmi veľkú časť 

nášho rozpočtu do dotácií a toto nové VZN nám zase dáva tú možnosť tej flexibility a v prípade 

nejakých nepredvídaných okolností, alebo ťažších časov. Pán Bošňák tu aj spomínal, že nás 

čakajú povinné zvyšovania platov zamestnancov, tak aby sme na všetky tieto veci naozaj mali 

dosť. Ďakujem. 

 



Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Chren.  

Martin Chren 

Ďakujem veľmi pekne. No ja naozaj nie som fanúšikom klišé. Ako sa hovorí, že pravda je 

uprostred, alebo, že veci nie sú čiernobiele a dokonca takéto výroky v argumentáciách 

v debate ma často dostávajú  do vývrtky. Ale faktom je, že v tom politickom rozhodovaní 

málokedy je to tak ako si možno mnohí ľudia myslia, že ako politici sa rozhodujeme medzi 

dvoma riešeniami, že si vyberáme medzi dobrým a medzi zlým. Do takýchto situácií sa 

v skutočnosti dostávame veľmi málo krát. Bola by to hrozne jednoduchá práca, keby sme sa 

vždy rozhodovali len medzi dobrým a zlým. Oveľa častejšie musíme voliť medzi dvoma zlými 

riešeniami. Medzi zlým riešením a horším riešením a úplne najčastejšie musíme vyberať 

medzi dvoma riešeniami z ktorých každé má svoje plusy a svoje mínusy. Každé je výhodné 

pre niekoho a nevýhodné pre niekoho a my sa musíme rozhodnúť, že čo uprednostníme. A to 

je presne príklad aj tejto debaty o tomto VZN, kde boli v zásade počas celej rozpravy, my sme 

to zažili na finančnej komisii také 2 prístupy. Jeden prístup, dávajme na dotáciách čo najviac 

a dávajme čo najväčšie peniaze a druhý prístup dávajme čo najmenej a keď už tak radšej 

viacerým a po menších sumách. Ako keby zvíťazil ten prístup, ktorý je transparentnejší, 

podporuje viacerých, zároveň podporuje motiváciu a podporuje to, že budú musieť aj 

prijímatelia hľadať multizdrojové financovanie, nebudú sa môcť spoliehať len na rozpočet župy 

a celková výška dotácií sa zmenšila. Ako spomínal pán kolega Karman, ja som veľkým 

fanúšikom tohto VZN, pretože sa výrazne odstraňuje byrokracia. Konečne. Vďaka tomu sa 

môžu aj znížiť sumy grantov, ktoré sa budú v priemere udeľovať, pretože bude okolo toho 

oveľa menej papierovačiek a teda oplatí sa možno podať projekt nie asi za tých 500 eur, ale 

určite aj za 1500 alebo za 2000 eur. Ja som zažil v živote nefunkčnosť tých opačných 

prístupov. A prístupov, keď sa podporuje málo organizácií veľkými sumami. U nás v Ružinove 

v podstate existuje niekoľko takýchto tunelov z rozpočtu, kedy sa tie sumy presúvajú iba 

vybraným organizáciám a nie sú podporované ďalšie a musím povedať, že aj práve kvôli tomu 

som oveľa väčším fanúšikom prístupu, ktorý sme zvolili tu na župe a budem za toto VZN 

jednoznačne hlasovať tak, ako bolo vypracované. Ak nájdeme nejaké nedostatky, ak budúci 

rok zistíme, že treba niečo zmeniť, ono nám to dáva dosť veľkú flexibilitu aj bez zmeny 

samotného VZN, tak sa k tomu na budúci rok môžeme vrátiť. 

Juraj Droba 

Ďakujem. S faktickou podľa očakávania pán poslanec Pekár.  

Dušan Pekár  

Stalo sa posledné, posledný rok, toto volebné obdobie, že tu je kolbište predvolebných 

kampaní a útokov a ja by som poprosil kolegov, neotravujme všetkých takýmito útokmi. Keď 

je niečo konkrétne, nech sa páči, tunel patrí polícii a Národnej kriminálnej agentúre. Ďakujem.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším je pán poslanec Buocik.  

Ján Buocik  

Ďakujem pekne pán predseda. Ja v tomto prípade musím súhlasiť s Martinom Chrenom, 

pretože ja som bol tvorcom VZN na základe ktorého sa poskytujú granty v Ružinove a tam ten 



princíp bol presne taký, že od 500 do 5000 euro sa podporujú tie dobré veci v Ružinove a práve 

sme mali na mysli to, aby bolo podporených čo najviac vecí, kde sú zapojení priamo občania, 

aby im tá mestská časť pomohla v ich aktivite, kde oni pridajú ruku k dielu, svoju prácu, svoj 

čas a práve tie veci, ktoré si potrebujú kúpiť a je možné sa dohodnúť v rámci bytovky na tom, 

aby sa vyskladali na niečo, aby mestská časť na to prispela. Takže tiež budem za toto VZN 

hlasovať. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba 

Pani poslankyňa Rattajová.  

Zuzana Rattajová  

No ja by som chcela vedieť o akých netransparentných veciach tu rozprávame, lebo ja tomu 

úplne nerozumiem. Ja si myslím, že principiálne sme otvorili VZN-ko kvoli tomu, že sme mali 

nezhodu medzi hodnotiteľmi a poslancami. Ak vieme o nejakých netransparentných aktivitách, 

tak ich treba nahlásiť a treba nám ich odprezentovať, lebo vôbec neviem o čom sa tu rozpráva.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Greksa. 

Marian Greksa  

Ďakujem za slovo a ďakujem predrečníkom za ukážku predvolebnej kampane. Ale ja hovorím 

o inom. Ja som takisto priaznivcom tohto celého a budem za to hlasovať. Páči sa mi to, bol 

som jeden z tých navrhovateľov, aby sme presne tie sumy z veľkých projektov, veľké sumy na 

veľké projekty presunuli na menšie sumy a na menšie projekty hlavne do obcí, pretože tá malá 

suma pre menšiu obec znamená podstatne viac a väčšia pomoc, ako veľká suma pre nejaký 

veľký projekt. Takže ešte raz ďakujem a ja tento, toto VZN podporím takisto.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším do rozpravy je pán poslanec Jánošík. 

Juraj Jánošík 

Ďakujem veľmi pekne pán predseda. Ja by som len v krátkosti povedal jednu vec. Toto VZN, 

ktoré je pripravené je nie o 100 ale o 300% lepšie, ako bolo predchádzajúce. Mal som česť sa 

s tým stretnúť. Chcel by som poďakovať všetkým ľuďom, ktorí toto pripravovali a ja 

jednoznačne za toto VZN-ko  budem hlasovať a som veľmi rád, že takéto VZN-ko je 

pripravené. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Pán poslanec Šíbl. 

Jaromír Šíbl  

Veľmi podobne, ako môj predrečník. Návrh VZN, ktorý máme pred sebou zďaleka nie je 

ideálny, ale je funkčný a dá sa s ním pracovať, dá sa s ním žiť. Ja by som chcel veľmi 

poďakovať všetkým pracovníkom úradu, ktorí sa podieľali na jeho príprave. Bolo to v letnom 

období a myslím si, že odviedli veľmi profesionálny kus roboty. A budem rád, keď tie 

nedostatky, ktoré sa nám nepodarilo odstrániť, keď v priebehu roka počas uplatňovania toho 

VZN budeme vedieť nejako vychytať. A možno o rok takto sa stretneme pri nejakej novelizácii 



a bude to ešte lepšie. Takže ako už povedala kolegyňa z nášho poslaneckého klubu, veľmi 

rád zahlasujem za toto VZN. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalšou v poradí je pani poslankyňa Aufrichtová. 

Zuzana Aufrichtová  

Ďakujem. Bola som súčasťou pracovnej skupiny, ktorá pripravovala toto VZN. Chcem pripraviť 

samotný proces prípravy a zapracovanie pripomienok všetkých členov komisie, ktoré boli 

vecné a ktoré mali zmysel aby boli zapracované. Smerom k Zuzane Rattajovej chcem 

povedať, že tak ako bola dotačná schéma schválená, mala veľmi dobrý ohlas za posledné 4 

roky. Naozaj som žila v prostredí umelcov, architektov, ktorí čerpali a hovorili, že táto dotačná 

schéma je vzorná a je proste dobre hodnotená a je dobrým výsledkom práce. To, že došlo 

v rámci hodnotenia v poslednom roku k nejakým proste pnutiam je v podstate aj prirodzené, 

vždycky sa to deje ak sa menia, župani sa menili, zastupiteľstvo sa  menilo. V podstate 

hodnotenie prešlo medzi tieto dve obdobia, takže áno, v jednom roku nastali problémy, myslím 

si, že toto zastupiteľstvo, aj úrad sa s tým vyrovnali. Pre to hodnotenie na základe jedného 

zlyhania, alebo teda nejakého problému nebude meniť VZN. Ak sa bude opakovať problém 

s hodnotením, určite dojde k zmene hodnotenia. Dokonca toto VZN to umožňuje aj bez toho, 

aby muselo byť novelizované. Dá sa to upraviť v rámci výziev, dá sa to upraviť v rámci 

samotného systému hodnotenia. Ďakujem. VZN je dobré. 

Juraj Droba 

 Ďakujem. Poslednou prihlásenou v rozprave je pani poslankyňa Hudáková. 

Mária Hudáková  

Viackrát tu bola poznámka k tomu systému hodnotenia a k tomu nejakému rozporu medzi 

hodnotiteľmi a poslancami. Neviem do akej miery bol tento rozpor iba u jedného teda 

hodnotiteľa, alebo u viacerých, ale za seba chcem povedať, že viete, že som bola sama 

útokom, teda predmetom útoku, čo sa týka prerozdeľovania dotácií v Senci. Ja som rozhodne 

za to, aby odborní hodnotitelia a ich práca a ich prínos bol zachovaný. Preto, že si uvedomme, 

že jednak aj nás poslancov chránia proti takejto neopodstatnenej kritike, alebo útokom. Ich 

hodnotenie berieme ako odborné. Ak by mali prerozdeľovať dotácie len poslanci, myslím si, 

že by to neskončilo dobre a skôr, či neskôr každý z nás by bol predmetom naozaj všelijakých 

krivých obvinení a kritiky. Takže hodnotiteľov určite áno. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Dvoran. 

Dušan Dvoran  

Ja by som chcel nadviazať na to, čo hovoril kolega z Rohožníka, Peter. Predstavme si, že 

Devín taktiež je mestská časť, ktorá patrí k nám. Plavecké podhradie taktiež. Pred rokmi bola 

nútená správa na tieto obce a my teraz na ne pozeráme, ako keby boli prašiví a pripravíme 

v rámci dotačnej schémy všetko preto, aby nemohli dostať ani korunu, aj keď tam žijú normálni 

ľudia, robí sa kultúra a podobne. Ja by som chcel zvážiť, aby sa pod §7 odstavec 5, bod e), 

pre celý bod e) doplnilo, okrem žiadateľa, ktorým je obec, mesto, alebo mestská časť. Ja 

nevidím žiaden zmysel, aby obce dopĺňali inšpektoráty práce, sociálne, všetky zdravotné 



poisťovne. Veď to si vymýšľame jak keby sme mali dotáciu z Európskych fondov na                 

100 miliónov euro. Toto všetko aby obce nemuseli predkladať a tým pádom aj obce ako Devín 

a Plavecké Podhradie môžu požiadať o dotačnú schému, lebo sú to veci, ktoré si môžete, 

môžu všetci pozisťovať na inštitúciách, ktoré sú. Tak ja by som tam chcel iba bod e), že 

nepredkladajú toto obce, mestá, alebo mestské časti. Lebo to je zbytočná, úplne zbytočná 

byrokracia.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším do rozpravy je prihlásený pán poslanec Štekláč.   

Juraj Štekláč  

Dobrý deň. Ďakujem za slovo. Ja by som začal od konca a povedal by som, že ja budem 

hlasovať za toto VZN. Ten dôvod je v tom, že si myslím, že je veľmi dobrým a takým zdravým 

kompromisom medzi tými jednotlivými názormi. Ako člen dotačnej komisie a zároveň aj 

pracovnej skupiny pre tvorbu tohto VZN-ka môžem povedať, že tie názory u jednotlivých 

poslancov, aj u jednotlivých členov boli skutočne rôznorodé. Bol to taký priam diapazón 

názorov. Na jednej strane boli poslanci, ktorí presadzovali veľké dotácie, aby boli udeľované 

len, na druhej strane boli takí, ktorí sa prikláňali k tým malým. Myslím si, že sa podarilo nájsť 

taký zdravý kompromis a že rozšírením systému toho dotácií sa vlastne dosiahne aj to, že sa 

udelí taký väčší rešpekt tým skupinám odborných hodnotiteľov. Ten rozpor nebol nejakým 

spôsobom zásadným. Tam proste bol ten pocit v komisii na začiatku, keď sa tie dotácie 

schvaľovali, že nejakým spôsobom došlo k neprirodzenej distribúcií tých jednotlivých prvkov 

a k schváleniu tých dotácií. Toto bola zároveň snaha ošetriť a preto tam vlastne sú aj tie 

regionálne dotácie, preto tam vstúpil participatívny rozpočet a BRDS zostáva a myslím si, že 

títo odborní hodnotitelia budú mať väčší rešpekt aj zo strany poslancov. Ja by som vás 

poprosil, že aby sme ten pohár nevideli poloprázdny, ale aby sme ho videli poloplný. Je to 

skutočne dobrý kompromis medzi tými všetkými názormi. Ďakujem a budem teda hlasovať ZA.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalšou v rozprave je prihlásená pani poslankyňa Rattajová. 

Zuzana Rattajová 

Ja by som ešte chcela nadviazať na pani Hudákovú. Absolútne súhlasím s tým, že hodnotitelia 

sú základom transparentnosti celého tohto procesu, takže si neviem predstaviť, že by to malo 

fungovať bez nich a som rada, že sme sa väčšina poslancov na tomto zhodli. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Uzatváram týmto rozpravu a odovzdávam slovo, asi urobme to tak, že 

prišiel návrh od pána poslanca Dvorana, ja by som dal slovo Matúšovi Šarayovi, aby vysvetlil, 

aha, máme tu ešte jeden dopyt. Pán starosta Plaveckého Podhradia Kousal je medzi nami a ja 

by som chcel dať hlasovať všeobecným súhlasom, či súhlasíme, aby vystúpil v rozprave. Aha, 

takže netreba, je to starosta obce, čiže automaticky mu odovzdávam slovo s radosťou. Nech 

sa páči pán starosta.   

Starosta Plavecké Podhradie Milan Kousal 

Dobrý deň vám prajem. Vážený pán predseda chcem poďakovať za udelenie slova. Vážení 

páni poslanci som rád, že pred vami môžem na chvíľku vystúpiť. Chcel by som vám len 



povedať jednu takú dosť dôležitú záležitosť. Pán poslanec Švaral to tu predniesol, takisto pán 

poslanec Dvoran k tomu povedal dôležitú vec a to je v rámci VZN o ktorom sa práve teraz 

hovorí. Je naozaj povinnosť obce doložiť potvrdenie príslušného súdu o tom, že nie je voči 

obci zahájené exekučné konanie. Ja vám môžem povedať teda ako to je u nás v obci, pretože 

nás sa to konkrétne týka. My v podstate kvôli tomuto nemôžeme čerpať dotáciu z BSK, ale ani 

z rôznych iných dotačných schém, pretože naozaj voči obci je zahájené exekučné konanie, 

avšak proti tomuto konaniu obec podala žalobu na súd na neplatnosť rozhodnutia o exekúcií. 

Exekúcia bola právoplatne odložená do času, kým sa na súde nerozhodne teda či je to v náš 

prospech, alebo v náš neprospech. Myslím si, že vzhľadom k situácií, že tento stav bol 

spôsobený podpísaním nejakej príšernej zmluvy bývalým vedením obce, čo trvá už 8 rokov.   

8 rokov sa my snažíme teda dokázať, že zmluva, ktorú podpísal bývalý starosta je neplatná 

a máme zablokované účty. Máme v podstate zabránené čerpať akúkoľvek dotáciu. Ja si 

nemyslím, že by zrovna BSK mal byť tým arbitrom, ktorý rozhodne o tom, že občania, ktorí sú 

takisto občanmi BSK nemajú nárok na čerpanie dotácie, alebo na podporu života v obci, 

pretože tie dotácie, ktoré my dostávame v podstate, aj keby sa neviem čo stalo, tak nie sú 

predmetom exekúcie. Takže bol by som veľmi rád, keby ste na takéto niečo zobrali ohľad 

a podporili ten návrh pána poslanca Dvorana, ktorý hovorí o tom, že obce by takéto potvrdenie 

o tom, že nie je vedené exekučné konanie voči obci, teda keby ste tento návrh pozmeňovací 

podporili. Totižto naozaj do tejto situácie sa môže dostať ktorákoľvek mestská časť, obec. Stačí 

len neuznať nejakú faktúru, ktorá nebola oprávnená a vidíte naše súdy asi poznáte ako 

fungujú. My to tu máme 8 rokov. 8 rokov nám to trvá a ešte dodneska to nebolo vyriešené. 

Takže ďakujem vám veľmi pekne. 

Juraj Droba 

Pán starosta ja vás chcem ubezpečiť, že ako úrad budeme robiť všetko pre to, aby sa pozeralo 

na všetky obce a na všetkých občanov nášho kraja úplne rovnako. Mám dojem a pán Šaray 

to vysvetlí, že to ustanovenie tam je nevyhnutné, lebo je to vlastne zabezpečenie súladu 

s existujúcim zákonom. Ak by to tak bolo, ja dám slovo pánovi Šarayovi, tak potom asi existujú 

aj nejaké cestičky naokolo, aby sme dodržiavali zákon. Či už žiadosť prostredníctvom 

občianskeho združenia obce, alebo niečo podobné. Čiže v konečnom dôsledku sa tie peniaze 

dostanú na ten účel na ktorý sa majú, ale myslím si, že je v súlade so zákonom, že obec, ktorá 

je v exekúcii nemôže žiadať o peniaze, ale odovzdávam slovo pánovi Šarayovi.  

Matúš Šaray  

Ďakujem pekne pán predseda. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, áno z tej 

diskusie môže sa zdať, že takýto prístup je príliš tvrdý, je príliš proti občanom, že ich vylučuje 

z takéhoto čerpania. Na druhej strane naozaj musíme si uvedomiť, že zákon o tých tzv. 

veľkých rozpočtových pravidlách toto v sebe úplne obsahuje, na druhej strane malé 

rozpočtové pravidlá, ktoré sa vzťahujú na územnú samosprávu už o tom síce priamo 

nehovoria, ale ten vzťah týchto dvoch zákonov je taký, že tie rozpočtové pravidlá takisto sa 

vzťahujú aj na nás. Na druhej strane skúsme sa na to pozrieť aj tak, že dávame, alebo teda 

ten dotačný mechanizmus je možnosť čerpať prostriedky z verejných zdrojov a čestné 

vyhlásenie sa presne týka toho, že ten žiadateľ nemá nedoplatky voči iným verejným zdrojom, 

resp. že sám, že si plní svoje záväzky. To znamená, tá filozofia je taká, že naozaj aby sme 

nepodporovali niekoho kto sám dlží, poviem príklad do sociálnej, zdravotnej, alebo neviem 

akej poisťovne, pretože sú to peniaze nás všetkých. Takže tá filozofia, aj z tých dôvodových 

správ zákonov bola presne o tomto, aby sa nedávali peniaze niekomu kto je dlžný na verejných 

zdrojoch. Samozrejme tu exekúcia sa, resp. konkurz sa netýka obce, ale uvedomme si, keby 



sme dali jednu takú výnimku, akonáhle je poviem príklad vedený konkurz voči žiadateľovi, tak 

každé euro, ktoré príde na účet zoberie a zabezpečí, zoberie správca konkurznej podstaty. Tie 

peniaze sa nedostanú na ten účel, na ktorý boli daný. To znamená z tohto pohľadu naozaj 

neodporúčam, aby sme takúto zmenu prijali a toto je jedno z ustanovení, ktoré je tam 

v podstate len preklopené z existujúceho zákona. Bohužiaľ cez toto jednoducho nevieme 

prejsť. Ďakujem.  

Juraj Droba 

Predtým než odovzdám slovo s faktickou pánovi poslancovi Švaralovi chcem povedať, že 

konkrétne obec Plavecké Podhradie dostala dotáciu cez občianske združenie a toto asi môže 

byť cesta aj do budúcnosti, aby sme nediskriminovali občanov Devína a Plaveckého 

Podhradia, prípadne niekoho ďalšieho. Pán poslanec Švaral, nech sa páči.  

Peter Švaral  

Tak niekto ma zapol. Takže bavíme sa o čom sa bavíme. Paragraf 4 hovorí, kto je oprávnený 

žiadateľ. V odseku 5 je dané, že nemožno poskytnúť oprávnenému žiadateľovi, ktorý nemá 

vysporiadané finančné vzťahy so štátnym rozpočtom a tak ďalej. Plavecké Podhradie toto 

všetko podľa § 4 spĺňa, keď sa bavíme tento konkrétny prípad. Potom prídem k § 7 kde sa 

hovorí o podmienkach poskytnutia dotácie a odsek 5 hovorí, že Žiadosť musí obsahovať 

povinné prílohy podľa typu žiadateľa – a, b, c, d, e. Pri mnohých z nich je tam tá klauzula, že 

okrem žiadateľa, ktorým je mesto, mestská časť, obec a tak ďalej a keď prídeme po e) a musí 

obsahovať čestné vyhlásenie žiadateľa, že ku dňu podania žiadosti má vyrovnané všetky 

záväzky voči štátu. Nemám s tým problém, asi nikto. Nemá daňové nedoplatky. Nemám s tým 

problém, ako je to logické. Tak ako bolo povedané, verejné zdroje – verejné zdroje, aby tam 

nebol konflikt medzi verejnými zdrojmi. Nie je v konkurze, nie je voči nemu vedené konkurzné 

konanie, nie je v reštrukturalizácii, nebol proti nemu zamietnutý návrh na vyhlásenie konkurzu. 

Opäť tu nie je problém a potom proti navrhovateľovi nie je vedené exekučné konanie. A tuná 

ako je možno aj ten spor čo mám s Matúšom Šarayom. Exekučné konanie je vedené dokedy? 

Kým nie je právoplatne zastavené, kým nie je právoplatne prerušené, kým nie je odložené, 

alebo je vedené aj v tom čase keď je prerušené a odložené do rozhodnutia  veci? Lebo v tom 

čase keď je odložené do rozhodnutia vo veci tak z môjho pohľadu exekučné konanie nie je 

vedené, lebo nemôže byť urobený žiadny aktívny krok exekútora, aby tú pohľadávku vymohol, 

až kým ten súd nerozhodne. Čiže čaká sa na rozhodnutie súdu, aby to vlastne pokračovanie. 

Bavíme sa o v tomto prípade dokonca o nejakom takom intenéze, bezvládí v čase. Exekúcia 

bola vytýčená, bola prerušená, bola odložená až do rozhodnutia súdu a rozhodnúť súd u nás 

v štáte môže aj v roku pane dávno. Toto je ten problém, kde tu toto chcem vyriešiť a to je moja 

prosba. Od januára sa o tom bavíme a bolo, že šak dajte návrh.  

 

Juraj Droba 

Odovzdávam slovo pánovi Matúšovi Šarayovi. 

 

Matúš Šaray  

K tomuto naozaj, musíme si uvedomiť exekučný poriadok aj momentálny civilný sporový 

poriadok jednoznačne stanovuje a deklaruje kedy je začatý konkrétny typ konania. 

Jednoducho akonáhle súd vydá poverenie exekútorovi, resp. už podaním návrhu je začaté 

exekučné konanie. To si treba uvedomiť. Veď to exekučné konanie nezačalo zo dňa na deň, 



že dnes sa niekto rozhodol, že ma ide exekuovať. Veď na to aby ma mohol exekuovať musí 

mať určitý exekučný titul, ktorému predchádzalo buď predchádzajúce konanie na súde – 

1.stupeň, odvolačka, môžu tam byť mimoriadne opravné prostriedky, alebo existuje nejaké 

rozhodnutie orgánu, ktoré takisto muselo tomu predchádzať, že je tam uložená nejaká 

povinnosť tomu povinnému plniť a až potom môže nastúpiť exekúcia, keď on to dobrovoľne 

nesplní. To znamená, nie je to otázka, že zo dňa na deň tu exekučné konanie jednoducho 

začalo. A naozaj procesne to exekučné konanie je začaté a ak je aj rozhodnuté o jeho 

prerušení neznamená to, že je zastavené. To je to isté, ako keď ste účastníkom konania 

a chcete sa počas konania s protistranou dohodnúť. Súd vám preruší konanie, vyzve vás na 

mimosúdnu dohodu, ale konanie súdne stále beží. Tento istý model platí aj pri konaní 

exekučnom. Takže aj keď tam je táto vec, vyzerá to na prvý pohľad nelogicky, ale právne tá 

konštrukcia je daná tak, že to exekučné konanie je vedené a jednoducho beží aj keď je 

prerušené. Ďakujem.  

 

Juraj Droba 

Ďakujem. Odovzdávam ďalej slovo pánovi Bošňákovi. Ten bude reagovať na vaše diskusné 

príspevky. 

 

Ivan Bošňák 

 

Dobre. Ďakujem pánovi Šarayovi za to, čo tu vysvetlil. Pri tvorbe toho VZN a ja poprosím 

o dôveru v tých pracovných tímoch. To nepíšem ja, nepíše to Zuzka Kadnárová ako tieto 

konkrétne veci a dlho a dokonca a aj poslednú verziu pán Šaray a jeho ľudia. Ja už som sa tu 

pomaly tiež naučil, že tiež naspamäť niektoré veľké a malé rozpočtové opatrenia. Ja to tu 

môžem prečítať. Táto konkrétna vec pána Švarala áno a to tam nie je tak uvedené, ale ten 

exekučný poriadok to prejudikuje. Dobre? Takže nemôžeme verejné prostriedky posielať 

niekomu kto je v takomto stave. Ale teraz, aby som to otočil a povedal som to aj pánovi 

starostovi. Poprosím vás, máme inštrumenty. Individuálne dotácie, teritoriálne dotácie, viete 

sa prihlásiť do BRDS jednej, druhej, tretej, štvrtej schémy s akýmkoľvek občianskym 

združením, alebo dokonca základnou, alebo materskou školou vo vašej obci. Určite nájdeme 

spôsob ako poslať peniaze na rozumný účel vám a ak ste mali krivdu za minulé roky tak to 

vieme dokonca aj kompenzovať aby boli všetci OK. Fakt hľadáme riešenia, zastavte sa u mňa, 

nájdeme, vymyslíme, pripravíme dokonca aj žiadosť, dobre? Týka sa to momentálne dvoch 

obcí, správne ste povedali pán Švaral, je to Podhradie a je to Devín. Teraz priamo na 

odpovede na vaše otázky. Momentálne sme v takom stave, že rozvoj vidieka, šport a myslím 

školstvo na 100% všetci žiadatelia, ktorí a to si už ani nepamätáte, minulý december 15.teho 

mali termín na predĺženie žiadostí, robili na tom tretí kvartál, majú peniaze na účtoch. V kultúre 

asi 75%. My skutočne vďaka zložitosti tých podaných projektov, ale hlavne administratívneho 

procesu na župe dnes už bude rok pomaly, nevieme ľuďom poslať peniaze na tie účely, ktoré 

sú. Sme si povedali OK, hodnotitelia povedali jasné, toľkoto oni nemajú. Nie, že peniaze, 

nemajú zmluvu podpísanú. 25% z 900 000. Šupa jak hrom. Tak poprosím, my to budeme 

musieť zmeniť. Všetko máte vy v rukách, lebo vy budete schvaľovať výzvy. Toto je len taká 

kostra, ktorú sme vykostili. Nemeňte tam žiadne termíny kto kedy do akých 15 dní musí niečo 

doposlať a tak ďalej. Vo výzvach môžete špecifikovať všetko nad rámec. Nemôžte zmeniť, že 

niekomu pôjdu peniaze keď je v exekučnom konaní, ale môžete zmeniť takmer čokoľvek, lebo 

je to vo vašich rukách. Takže doposielame peniaze dúfam do konca roka. Tie kde sme zistili, 

že neposielame, tak je to presunuté do participiatívného rozpočtu. A ja poviem teraz ten príklad 



participatívneho rozpočtu. V apríli ste to tu schvaľovali VZN-ko, 20. júna výzva, podané 

projekty, hlasovanie v auguste. My dnes sme v stave, že všetci vedia, dneska sa dozvedia 

ďalších 21, že aj oni dostanú cash. Do konca septembra majú všetcia vytlačenú zmluvu. Je to 

portálové riešenie za 420 libier, kde takto stisnú, že zmluva, vylezie im, nám sa zastavia, že ju 

podpísali a peniaze im idú do 3 dní. To je schéma, my to vieme urobiť veľmi rýchlo, nebojte sa 

o čas. V apríli ste schvaľovali VZN, do konca septembra má 69 ľudí peniaze. 50 000 ľudí tam 

hlasovalo, 150 projektov podaných aj zložité veci, mega zložité veci. Kooperácia s cestármi, 

so školou, s mestom neviem čo v Senci. Nie len, že jednoduché veci, že spravím a kúpime 

stojan na bicykel. Takže dá sa, bude sa dať a tak ako to tu zaznelo my máme pomôcť niekomu 

spolufinancovať niečo. My nemáme byť generálny sponzor. Tie exekúcie sme dúfam 

odpovedali. Teraz 20 000 verzus 8000. Ak ja vidím v teritoriálnej schéme Bratislava – 

Petržalka, že dostane 20 000 na schémy, áno dostane 20 000 na schémy a na žiadosť, ale tá 

žiadosť nemôže byť viacej ako 8, takže v Petržalke budú musieť byť tie žiadosti aspoň 3, lebo 

najvyššia môže byť 8000 na konkrétnu vec nejakému žiadateľovi môže ísť len 8000. To je 

veľké pravidlo. Hotovo. Takže ak dostanete 20, tak budú musieť byť aspoň 3. To bude v tej 

výzve teritoriálnej. Vy ju budete schvaľovať. Dobre? Iné kraje. Zase tu mám, že citáciu zo 

zákona. Vy nemôžete, aj keď máte ten zámer ako legislatívec a VZN teda je v legislatívnom 

rohu, dobre? VÚC môže poskytovať na svojom území ako súčasť spoločných úloh a tak ďalej 

a aj iným územným, alebo VÚC. Skutočne zákon predpokladá, že BSK dá dotácie Trnave, 

ktorá zabezpečí protipovodňové práce po povodni v nejakej obci, kde oni majú hornú obec, 

horný koniec a my máme potom dolný. Oni to organizujú, my im pošleme peniaze, lebo kvázi 

združíme prostriedky. Ja nemôžem zakázať to, čo je v zákone dovolené. Oprávneným 

žiadateľom môže byť aj iný kraj. Dobre? Tretia vec, aha ďalšie nemám, myslím, že som 

odpovedal na všetko. Ešte raz poviem. Všetky výzvy sa vám objavia tu, okrem individuálnych 

dotácií župana a vy tam budete špecifikovať všetko, dokonca aj ja si myslím, dokonca aj 

systém hodnotenia, lebo to čo je vo VZN-ku je veľmi vykostené, ako systém hodnotiteľov. 

Takže vy môžete vo výzve povedať čokoľvek a všetko. Tak, ak som na niečo neodpovedal ma 

upozornite, ale myslím, som si zapísal všetko. 

 

Juraj Droba 

Dobre, ďakujem. Uzatváram rozpravu. Na záver úplné zhrnutie, stručné za mňa. To VZN-ko 

sa rodilo veľmi ťažko a bol to naozaj veľký kompromis mnohých z vás, za čo ďakujem. Staráme 

sa o to, aby bolo čo najjednoduchšie, aby aj malé občianske združenia, ktoré nemajú 

personálnu kapacitu na napĺňanie žiadostí boli schopné jednoducho vyplniť žiadosť, požiadať 

o peniaze, dostať peniaze. Snažíme sa o maximálnu transparentnosť. Všetko bude viditeľné 

všetkým na webe, kto koľko dostal na aký projekt. Myslím si, že župa je tu na to, aby 

podporovala občiansku spoločnosť, čo pre mňa znamená tie drobné podpory drobným 

aktivitám aj v najmenších obciach. 500 eur v malej obci niekedy zájde omnoho ďalej ako 

50 000 eur pre nejaký veľký projekt, čiže ja si myslím, že je naša práca, aby sme, aj keď je to 

veľmi pracné vyhodnocovať, aby sme práve aj tieto drobné príspevky dávali drobným 

žiadateľom a umožnili im prežiť a žiť. Čo sa týka hodnotiteľov, ja som za to, aby kraj pod mojim 

vedením a s vašou aktívnou účasťou bol lídrom, aby bol progresívny, aby ukázal aj ostatným 

krajom ako sa veci majú robiť. Sem mi automaticky spadajú hodnotitelia, ktorí sú nezávislí na 

zastupiteľstve a spadá mi sem zastupiteľstvo, ktoré má právo rozhodnúť definitívne o tom, aké 

projekty budú vybrané. Takže ja rovnako ako mnohí z vás budem naďalej podporovať 

existenciu nezávislých hodnotiteľov, ktorých budeme sa snažiť získať z odborných kruhov 



takých ľudí, ktorí majú rešpekt a úctu všeobecnú. Toľko za mňa. Dovoľte, aby som teraz 

odovzdal slovo návrhovej komisii.  

 

Zuzana Aufrichtová 

  

Ďakujem. Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu schvaľuje Všeobecne záväzné 

nariadenie Bratislavského samosprávneho kraja č. 5/2018 o poskytovaní dotácií z rozpočtu 

Bratislavského samosprávneho kraja. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

Ďakujem. Prosím aby ste sa prezentovali a hlasovali za návrh tak, ako bol odprezentovaný. 

 

Hlasovanie č. 12 

 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 42 poslancov, proti nebol nikto a zdržali sa dvaja 

poslanci, čo znamená, že návrh bol prijatý tak, ako bol prezentovaný. Ďakujem. Ukončujem 

bod číslo 8 a otváram bod číslo 9. 

 

Bod číslo 9 

 

Juraj Droba 

Máte pred sebou materiál, ktorý nám v úvodnom slove priblíži  riaditeľka Odboru stratégie, 

územného rozvoja a riadenia projektov, pani Barbora Lukáčová. Ešte mi dovoľte aby som 

poďakoval pánovi Ivanovi Bošňákovi za to, že viedol spolu s oddelením kultúry túto fakt pracnú 

a dlhú debatu na tému dotácií a BRDS. Nech sa páči, odovzdávam teraz slovo pani poslankyni 

Lukáčovej.  

Barbora Lukáčová  

Ďakujem veľmi pekne. Pani poslankyne, páni poslanci, pred sebou máte informatívny materiál, 

ktorý musím povedať, že ktorého rovnako bola lídrom Bratislavská župa a to je otázka získania 

zdrojov pre práve malej iniciatívy miest a obcí na našom území prostredníctvom Fondu malých 

projektov, ktorý je financovaný z programu Slovensko – Maďarsko. Je to možnosť pre oblasť 

cestovného ruchu, kultúry, ale aj všeobecne akýchkoľvek iniciatív miest a obcí, občianskych 

združení, mestských organizácií a miestnych organizácií na to, aby dokázali získať financie vo 

výške od 20 do 50 000. Nám momentálne beží výzva, ktorá je vyhlásená do 2.11. a na mojom 

odbore je vám k dispozícií Veronika Gállová, kolegyňa, ktorá dá sa povedať, že spravuje tento 

fond z pohľadu administratívy, takže nech sa páči. Sú to ďalšie zdroje, pre vás, pre rozvoj, 

jediná podmienka, ktorá je, aby ste mali maďarského partnera, keďže je to z maďarského 

programu. Ďakujem veľmi pekne.  

 Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Faktická poznámka pani vicežupanka Ožvaldová. 

 



Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem veľmi pekne za slovo pán župan. Musíme povedať, že 4 roky tento ÉZUS nefungoval. 

Projekt, teda výzva malých projektov. 8 mesiacov nám trvalo, pokiaľ sme to dali do akého 

takého poriadku. Včera sme mali tlačovku. Táto výzva sa spustila 3.9. a pilotná výzva je do 

2.11.Ja vás všetkých poprosím, zapojte sa do toho. Minimálna suma je 20 000, maximálna je 

50 000. Do 12 mesiacov sa musí vyúčtovať. Aktivita môže byť aj 3 dňová. Potrebujete partnera 

z Maďarska. Takže veľmi pekne vás poprosím, skúsme občianske združenia, neziskovky, 

obce, aby sa zapájali do toho. Ďalšia, čiže pilotná časť, to je milión euro a potom ešte, lebo 

tam je 6 miliónový badžet. Ďalšie spúšťame v marci. Takže poprosím vás zapájajme sa do 

toho. Ďakujem pekne.  

 

Juraj Droba 

 

Ja len pripomenie, že pani vicežupanka ponúkla kontaktovať maďarské obce a sprostredkovať 

spoluprácu s konkrétnymi obcami, ak bude treba. Riešime to napríklad aj s obcou Kuchyňa, 

ktorá nie je vôbec v pohraničí a tým pádom dá sa aj takýmto spôsobom naozaj postupovať. 

Tie peniaze tam sú a ja budem veľmi rád, ak sa vám ich podarí čo najviac čerpať a zveľadíme 

kraj. Otváram týmto rozpravu. Nikto sa neprihlásil do rozpravy, takže ukončujem rozpravu 

k bodu číslo 9 a poprosím návrhovú komisiu o prednesenia návrhu uznesenia. 

 

Zuzana Aufrichtová 

 

Ďakujem. Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu berie na vedomie Informáciu o výzve 

na predkladanie žiadostí o finančný príspevok v rámci Fondu malých projektov INTERREG    

V-A Slovenská republika – Maďarsko. Ďakujem. 

 

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Dovoľte, aby som vás teraz vyzval aby ste sa prezentovali a hlasovali. 

Hlasovanie č. 13 

 

Juraj Droba 

ZA predloženie návrhu uznesenia hlasovalo 36 poslancov, nikto nebol proti a nikto sa 

nezdržal. Konštatujem, že zastupiteľstvo schválilo uznesenie k bodu číslo 9. a tým pádom ho 

ukončujem a otváram bod číslo 10.  

 

Bod č. 10 

 

Juraj Droba 

Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci. Materiál  máte pred sebou a odprezentuje 

vám ho pani Agáta Mikulová, ktorá je dočasne poverená výkonom funkcie riaditeľky odboru 

cestovného ruchu a kultúry. 

 



Agáta Mikulová 

Dobrý deň. Ďakujem za slovo. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci predkladáme 

vám návrh na menovanie pána Mgr. art. Martina Kubrana do funkcie riaditeľa Divadla LUDUS. 

V skratke vám predstavím celý vlastne proces, ktorý predchádzal pred prípravou tohto návrhu. 

V júni bola ukončená dohoda o skončení pracovného pomeru s bývalou pani riaidteľkou pani 

Mgr. art. Danou Kurillovou. Samozrejme následne potom bolo aj vypísané výberové konanie. 

Samotný proces výberu sa dial počas leta, v júli tohto roku, kde sa prihlásilo 8 úspešných 

uchádzačov, ktorí splnili všetky kritéria. Následne po zasadnutí výberovej komisie bol vybraný 

úspešný uchádzač pán Mgr. art. Martin Kubran a odporučila táto výberová komisia predsedovi 

BSK a aj zastupiteľstvu menovať tohto úspešného uchádzača do funkcie. Pán Mgr. art. Martin 

Kubran má dlhoročnú prax v dramaturgii vo významných domácich a zahraničných divadlách. 

Je odborníkom a znalcom divadelného prostredia, aj samotnej celej umeleckej obce, čiže má 

všetky predpoklady na to, aby sa stal úspešným pôsobiteľom práve v tomto divadle na poste 

riaditeľa Divadla Ludus. Ďakujem veľmi pekne.  

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Dovoľte, aby som teraz otvoril rozpravu. Prvým do rozpravy je 

prihlásený pán poslanec Adamec, nech sa páči. 

Igor Adamec  

Ďakujem veľmi pekne pán predsedajúci. Ja by som len chcel povedať jednu takú technickú 

vec. Ja som sedel vo výberovej komisii. samozrejme som za pána Mgr. Kubrana dvíhal ruku, 

len je škoda, že to neprešlo aj kultúrnou komisiou, lebo nie každý z kultúrnej komisie mal 

možnosť byť v tej výberovej komisii a myslím si, že by to celkom prináležalo. Ďakujem veľmi 

pekne.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Do rozpravy sa nehlási nikto ďalší a pán poslanec Adamec predložili ste v podstate 

návrh, ktorým sa do budúcna budeme zaoberať a môže byť zohľadnený. Aha, takže komisia 

predkladala tento materiál a odporúčala ho prerokovať a schváliť, takže bolo to v komisii. 

Agáta Mikulová 

A bol schválený. 

 

Juraj Droba 

 

Asi nie všetci členovia komisie boli vo výberovej komisii, ale členovia kultúrnej komisie dostali 

túto informáciu a hlasovali dokonca o nej, schválili ju jednohlasne siedmymi hlasmi. Ďakujem. 

Uzatváram rozpravu k tomuto bodu programu a odovzdávam slovo návrhovej komisii.  

Martin Chren 



Ďakujem veľmi pekne vážený pán predseda. Ako je už zvykom nedostali sme žiadne 

pozmeňujúce návrhy a návrhová komisia teda predkladá uznesenie na hlasovanie tak, ako 

bolo predložené písomne.  

Juraj Droba 

 

Ďakujem. Týmto dávam hlasovať. Prepáčte, ešte s hlasovaním prosím pozastaviť hlasovanie, 

kým sa usadí pán poslanec Machata, aby sme to stihli. Dá sa zastaviť hlasovanie? Dobre. 

Týmto vás prosím o zopakovanie hlasovania. Ďakujem. Buďte takí dobrí a prezentujte sa 

a hlasujte teraz. 

Hlasovanie č. 14  

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. ZA hlasovalo 35 poslancov, nikto sa nezdržal, nikto nebol proti. 

Gratulujem pánovi riaditeľovi Kubranovi, ktorý prišiel sem medzi nás a držím mu palce. Myslím 

si, že má pred sebou veľký kus práce a dúfam, že po roku budeme vidieť prvé pozitívne 

výsledky. Držím palce. Ukončujem bod číslo 10 programu a otváram bod číslo 11.  

Bod č. 11 

Juraj Droba 

Máte pred sebou materiál a poprosím kolegu Matúša Šaraya, vedúceho právneho oddelenia 

úradu, aby nám ho v krátkosti predstavil. 

Matúš Šaray  

Ďakujem pekne. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci. Materiálom navrhujeme 

odpredať pozemky, ktoré sa nachádzajú v katastrálnom území obce Plaveckého Podhradia, 

aj v katastrálnom území obce Sološnica žiadateľovi, ktorým je obec Plavecké Podhradie. Pán 

starosta v zastúpení obce nás požiadal o odpredaj jednej parcely, kde sa nachádza fyzicky 

zdroj vody z ktorého je časť obce aj napájaná. Na základe toho sme na tvar miesta vycestovali, 

identifikovali sme aj tú parcelu, aj samotný vodný zdroj. Dal sa vyhotoviť znalecký posudok. 

Ide o pozemok, ktorý je mimo zastavaného územia obce. Je to nazvem to, že ďaleko, možno 

3-4 kilometre od zastavanej časti územia obce v lesoch. Je tam v podstate prístup len pešo. 

Ani autom sa tam nedá dostať. S tým, že návrh je predložený ako prípad hodný osobitného 

zreteľa, materiál bol zverejnený v súlade so zákonom, bol prerokovaný v komisiách, cena je 

určená podľa znaleckého posudku s tým, že v tej cene je zarátaná už aj cena toho znaleckého 

posudku. Materiál prešiel komisiami. Z tých komisií zišla jedna taká zásadná pripomienka, 

ktorú úrad akceptoval a to je, aby v kúpnej zmluve bolo zároveň zriadené aj vecné bremeno 

spočívajúce v predkupnom práve. To znamená, ak sa obec na základe vášho rozhodnutia 

stane vlastníkom týchto pozemkov a v budúcnosti by niektorý z týchto pozemkov chcela 

odpredať tretej strane, musí sa obrátiť na BSK s takouto ponukou a BSK potom zareaguje, či 

teda si tieto pozemky prevezme naspäť, alebo bude súhlasiť s ich predajom. Z mojej strany 

všetko. Ak sú otázky, nech sa páči, poprosím o podporu. Ďakujem. 

Alžbeta Ožvaldová  

Ďakujem veľmi pekne. Nech sa páči, ďakujem za úvodné slovo, otváram k tomuto bodu 

diskusiu. Prvý sa prihlásil do rozpravy pán Drotován. Nech sa páči pán kolega, máte slovo. 



Michal Drotován 

Ďakujem. Ja by som sa chcel opýtať, že či sa teda, sme sa tu dozvedeli dneska, teda aspoň 

ja, že je Plavecké Podhradie v nejakom exekučnom konaní, alebo v súdnom spore, že či sa to 

týka toto vecné bremeno aj takého prípadu, že by bol ten majetok exekuovaný. Lebo tu je 

napísané, že v prípade predaja má predkupne právo BSK, ale v prípade exekučného konania 

ako by sa to, čo by sa dialo? Že by museli to predať BSK, alebo by to mohol exekuovať 

ktokoľvek? Toto by som chcel. Ďakujem. 

 

Alžbeta Ožvaldová  

Ďakujem pekne. Nasleduje ďalší diskutujúci a až potom nakoniec poprosím pána doktora 

Šaraya, aby sa vyjadril k týmto otázkam. Pán poslanec Dušan Dvoran. 

Dušan Dvoran  

Ja nesúhlasím s tým vecným bremenom. Myslím si, že sme pápežskejší jak pápež. Keď sme 

dostávali my zariadenia, Gajary, Záhorská Ves, Vysoká od ministerstva vnútra bývalé kasárne, 

dostali sme ich bezodplatne zadarmo, bez toho aby tam bolo dáke bremeno. Takisto Plavecké 

Podhradie malo dostať pozemky, tam kde je voda a tam kde boli bývalé kasárne. Ale hop, 

dostal to Bratislavský samosprávny kraj, ktorý obratom ten pozemok predal za 216 000 tisíc 

euro. Ostalo teraz tá voda. Neviem, či si uvedomujete, že v tejto chvíli prevádzkovateľ 

vodovodu pre tú určitú časť Plaveckého Podhradia je BSK, lebo nám patrí tá vodárnička, ktorá 

je teraz otvorená a nesieme každé riziko, ktoré tam ide. Plavecké Podhradie tam chce 

vybudovať, aby ten zdroj bol normálny a keď bude treba, tak ho niekomu dá prevádzkovať. Ja 

sa pýtam, či je morálne, my ktorý obrovský majetok sme predali šmahom ruky, tuná chceme 

v lese na dajakú vodárničku vecné bremeno. Podľa mňa je to nemorálne a keď niečo je 

nadbytočné, tak to predajme, alebo povedzme, že to nie je nadbytočné a to nepredajme. Ale 

nehrajme sa tu na opičky s dákymi vecnými bremenami, keby to chcel prepožičať a podobne, 

či je vôľa predať, alebo nie je. Z mojej strany je predať bez vecného bremena.  

Alžbeta Ožvaldová  

Ďakujem pekne, s faktickou nech sa páči pani poslankyňa Pätoprstá, pani vicežupanka. 

Elena Pätoprstá  

Chápem pán starosta vašu pripomienku, ale tu ide o princíp, ktorý by mal byť zachovaný. Ja 

vám poviem prípad z Petržalky, kde sme my ako mestská časť dali BSK pozemok s bývalou 

škôlkou darovacou zmluvou bez nejakých podmienok, tá to dala Ministerstvu obrany, ten to 

dal Ministerstvu rodiny a sociálnych vecí a tá to teraz zámenou zamenila za 3 obytné domy 

v Dunajskej Strede. Čiže pozemok so škôlkou, ktorý my akútne potrebujeme, pretože máme 

nedostatok detí, neobrátilo sa ministerstvo na nás, na mestskú časť, alebo na VÚC-ku, ale 

rovno si zámenou urobilo takýto s prepáčením obídenie súťaže a my sa na to môžeme len 

smutne pozerať práve preto, že sa zanedbalo to, že tam nebolo vecné bremeno. Čiže berte to 

ako systémové opatrenie. Ja viem, že toto je naozaj maličká záležitosť, ale principiálne by to 

malo byť absolútne podmienka každého predaja alebo prenájmu.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším s faktickou poznámkou je pán poslanec Tydlitát.   

Peter Tydlitát   



Ďakujem za slovo pán predseda. K tomuto by som chcel povedať len dva fakty, dôležité. Prvý 

fakt je, že obec to žiada z toho dôvodu, že potrebuje urobiť úpravovňu vody a zabezpečiť pre 

obyvateľov pitnú vodu. Ja sa nechcem prieť teraz o tom, že či áno, alebo nie vecné bremeno. 

To je naozaj na zvážení, ale skôr chcem odporučiť, aby to do majetku obce išlo. Ak to 

odpredáme do majetku obce, myslím si, že naozaj tá pripomienka pána Dvorana je na mieste. 

A toto sem nepatrí, ale chcem len zdôrazniť, že obec Gajary nikdy nedostala darom od 

Ministerstva vnútra žiadne objekty a potom ich šmahom ruky nepredala, lebo v jednom je 

výcvikové kynologické stredisko Colného kriminálneho úradu a v druhom je obvodné 

oddelenie Policajného zboru Slovenskej republiky. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším s faktickou poznámkou je pani poslankyňa Ovečková. 

Lýdia Ovečková 

Ja sa chcem tiež pripojiť k tomu, čo hovorila pani vicežupanka Pätoprstá. Áno, teraz 

momentálne v Petržalke čelíme aj takémuto problému a obyvatelia sa už teraz trasú, že čo 

tam namiesto tejto budovy škôlky vyrastie. Takže myslím si, že táto požiadavka je úplne páni 

na mieste, pretože keby to bolo napríklad ako systémové riešenie už dávno, tak Petržalka 

napríklad by teraz zase opäť nemusela čeliť takémuto problému, ktorý je možné, že o pár 

rokov, keď tu už my nebudeme, tak bude zase čeliť vlastne obec Plavecké Podhradie. Naozaj, 

ja navrhujem toto začať systematicky na toto myslieť a systémovo k tomuto pristupovať, aby 

sme mali aj pri odpredaji majetku možnosť vlastne späť predkupného práva. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalší s faktickou poznámkou je pán poslanec Štekláč. 

Juraj Štekláč  

Ďakujem za slovo. Pán poslanec, my sme o tomto ak si spomínate diskutovali v Komisii 

zdravotníctva a sociálnych vecí. Ten dôvod toho vecného bremena bol preto a preto sme ho 

žiadali, aby sa s tým zdrojom nepatričným spôsobom nenakladalo v budúcnosti. Hovorili sme 

tam o príklade, ak mám správne informácie, tak Žilinský samosprávny kraj rekonštruoval cestu 

medzi dvoma obcami, pričom jednej ju predal za 1 euro, tá ju vzápätí uzatvorila a následne 

musia teda tí z tej druhej obce obchádzať obchádzkou 13 kilometrov. Čiže ten svet je plný 

takých nečakaných príkladov a toto je v podstate len ochranný prvok, ktorý je akceptovateľný. 

Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. S faktickou poznámkou ešte vystúpi pán poslanec Fitz. 

 

Peter Fitz  

Ďakujem pekne, dobrý deň. Ja by som tiež chcel reagovať na Dušana. Plne sa stotožňujem 

s jeho názorom, potom, ale predpokladám, že bude pravidlo také, že všetky pozemky, ktoré 

budeme, alebo nehnuteľnosti predávať, budeme dávať vecné bremeno na to, áno?  To by bolo 

potrebné ujasniť, lebo v tomto prípade my obzvlášť hodným zreteľom nehovoríme o výške, 

alebo o hodnote pozemku, tá je daná predsa znaleckým posudkom. Dávame reálnu hodnotu 

danej nehnuteľnosti, to je len forma spôsobu predaja ako takého, aby nám bolo jasné. Neviem 



si predstaviť tú situáciu, že obec nadobudne takýto majetok a napríklad bude chcieť žiadať 

o podporu z akéhokoľvek fondu možnosti získania dotácie na rekonštrukciu vodovodu a my tu 

budeme opätovne sedieť a rokovať ku každej jednej tejto veci a budeme potrebovať hlasovať, 

lebo budeme ako povinní z vecného bremena musieť dávať na to súhlas. Takisto pokiaľ budú 

obec chcieť dávať na to úver, banka bude chcieť ďalšie stanovisko k tomu, že či sme ochotní 

vzhľadom na to vecné bremeno ten úver, aby mohli teda poskytnúť. Čiže ja si myslím, pokiaľ 

predávame, tak je to nadbytočný majetok a bez akéhokoľvek ďalšieho zasahovania do 

budúcnosti. Potom treba aj ostatné predaje takýmto spôsobom nejako nastaviť. Či to bude 

pravidlo, to už nechám na zastupiteľstvo. Ja sa plne stotožňujem s názorom pána Dvorana. 

Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. S faktickou dávam priestor ešte pánovi poslancovi Dvoranovi. 

Dušan Dvoran 

Ja neviem, či celá Petržalka sú len podvodníci, ale ja sa stretávam s normálnymi ľuďmi 

a nemyslím si, že 5,5 milióna Slovákov nie je nič iné, len podvodník a ja tvrdím jedno – toto čo 

nazývate systémové opatrenie v tomto prípade ja beriem ako obyčajnú hanbu.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Do rozpravy je prihlásený pán poslanec Pekár. 

Dušan Pekár 

Ďakujem za slovo pán predsedajúci. Ja chcem poďakovať pánovi doktorovi Šarayovi, lebo aj 

na majetkovej komisii sme mali takúto podmienku, pretože pôvodný materiál neobsahoval tú 

zábezpeku, aby v prípade predaja sme mali samosprávny kraj predkupne právo. Ja sa 

prihováram na to, aby toto predkupne právo bolo a tiež poviem jeden príklad kedy sme takmer 

prišli k pozemku, ktorý štát mal dať Mestskej časti Ružinov, kde sme mohli vybudovať 

rozšírenú križovatku a teraz tam už stojí stavba a bolo to podvodom. Takže nikto nikoho 

nepodozrieva, ale treba nejakú zábezpeku si pripraviť. Aj Petržalčania majú také zlé 

skúsenosti a ja si myslím, že nie je dôvod to zasa paušalizovať, lebo každý príklad predaja je 

individuálny a v tomto prípade keď VÚC-ka predáva obci a nech je to aj mestským častiam, 

tak tá zábezpeka, mali by sme ju strpieť. Ja tento materiál podporím.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Krúpa. 

Jozef Krúpa  

 Ďakujem veľmi pekne za slovo. Samozrejme momentálne ide o predaj, ktorý nazvem to ide 

za komerčnú, čiže odhadovú cenu. V prípade, že by šlo naozaj za nazvem to symbolicky, čo 

veľakrát býva medzi samosprávami, alebo medzi samosprávou, či už mestskou časťou, alebo 

obcou, že niečo predáva ako naozaj nadbytočný majetok s ktorým si nevie dať nejakú úlohu 

naozaj za symbolickú cenu, alebo za naozaj podstatne nižšiu cenu, myslím si, že v takom 

prípade je tá podmienka predkupného práva je a môže byť logická. Samozrejme tu treba 

zobrať aj do úvahy vec, že ide o vodný zdroj, alebo o niečo, čo má, môže mať do budúcnosti, 

alebo má svoju strategickú úlohu. Čiže ja s myslím, že vo všeobecnosti v prípade, že 

prechádza ten predaj  štandardnou formou, to znamená, či už sa to predáva súkromnej osobe, 



alebo mestskej časti, alebo obci zo strany BSK nie je potrebné dávať nejakým spôsobom 

vecné bremeno na možnosť sa vyjadriť k ďalšiemu predaju. V tomto prípade však napriek 

tomu, že ide aj o komerčnú cenu, ale ide tam aj o otázku nazvem to nejakého strategického 

pozemku, ktorý má z hľadiska vodného zdroja, myslím si, že z hľadiska individuálneho 

posúdenia táto podmienka je pre mňa akceptovateľná. Vznikla aj z možností, alebo na základe 

diskusií v rámci komisií, čiže nie je to vec, ktorá aby sa tam nejakým spôsobom ocitla iba tak, 

alebo na základe nazvem to nejakého systémového pravidelného, pravidelnej veci. V kaźdom 

prípade rozhodneme my ako to bude, nemusíme to paušalizovať, aby to bolo univerzálne pri 

každom predaji. Veci treba áno, posudzovať individuálne. V tomto prípade ja si myslím, že tá 

podmienka predkupného práva voči BSK je oprávnená. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Keďže sa do rozpravy neprihlásil nikto ďalší, dávam slovo, uzatváram rozpravu 

a dávam slovo pánovi Šarayovi, aby odpovedal na otázku pána poslanca Drotována. 

Matúš Šaray 

Ďakujem pekne. V tej diskusii bolo viacej tých otázok. Čo sa týka pána poslanca Drotována, 

tam bola otázka vo vzťahu k vecnému bremenu, prípadne tej exekúcie, ktorá sa tu spomínala 

v predchádzajúcom bode. Tam platí všeobecný princíp postupnosti zápisu akýchkoľvek 

poznámok do LV-čka. To znamená, akonáhle budeme my tento pozemok prevádzať, tak 

súbežne s ním bude zapísané aj toto vecné bremeno, takže má z hľadiska časového prednosť 

pred prípadným zabezpečovacím inštitútom, ktorý by robil exekútor, ale zase v tom kontexte, 

že tam to konanie je prerušené tak áno, ten úkon sa nerobí aj keď teda to exekučné konanie 

beží, ale samozrejme tým pádom toto naše zabezpečenie má prednosť. Treba si ešte 

uvedomiť, to odznelo viacej ráz v diskusii, že ten vodný zdroj, ja som to uviedol viacej krát aj 

na komisii, právne nie je náš. Nachádza sa na našom pozemku, my sme zisťovali tú históriu, 

naozaj siaha do prvej republiky, je to niekde rok 1929 kedy sú prvé nejaké zmienky o vodnom 

zdroji a následne potrubí, ktoré išlo dolu do dediny, do tých bývalých kasární. Takže preto 

predmetom ani prevodu, ani ocenenia nie je ten vodný zdroj ako taký. Toto bude musieť obec 

v zastúpení pánom starostom v podstate samozrejme si doriešiť a takisto to, čo sme sa bavili 

o tej filozofii toho vecného bremena. Preto sme to ani do pôvodného materiálu ako úrad 

nedávali, lebo naozaj predávame niečo, čo pre nás je prebytočné, zbytočné, nepotrebovali 

sme to, nikdy sme to nevyužívali ako BSK. Platili sme len za to príslušnú daň a keďže to 

predávame za trhovú cenu, tiež osobne si myslím, aj vecne, že nie je dôvod na takéto 

zabezpečenie. Padla otázka, či to právne je, alebo nie je možné. Na to som samozrejme 

odpovedal, že právne to možné je a keďže bola takáto požiadavka z viacerých komisií, tak 

som povedal, ja osobne s tým až taký problém nemám, aj keď nazvem to vnútorne, ako človek 

si myslím, že na tento konkrétny prípad by to zabezpečenie tam nemalo, alebo nemuselo byť, 

lebo to naozaj predávame za trhovú cenu, ale je to, rozhodnutie je jednoznačne na vás. 

Ďakujem pekne.  

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Keďže rozprava je uzavretá, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Zuzana Aufrichtová   

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo predložené 

spolu s materiálom na rokovanie. Ďakujem.  



Juraj Droba 

Ďakujem. Prosím teda aby ste sa prezentovali a hlasovali.  

Hlasovanie č. 15 

Juraj Droba 

Pán poslanec, dobre zastavujem hlasovanie. Budeme hlasovať ešte raz. Pán poslanec Dvoran 

treba tie návrhy dávať návrhovej komisii písomne. Inak sa nedá o nich hlasovať. 

Zuzana Aufrichtová   

Ale je to písomne? Lebo nevieme teraz o akom znení máme hlasovať. 

Juraj Droba 

Nechcem ukrátiť poslanca o jeho právo vstupovať do tohto procesu. 

Zuzana Aufrichtová   

Nie, nie, môžeme o tom hlasovať, len potrebujeme znenie.  

Dušan Dvoran  

BSK platí dane Plaveckému Podhradiu za pozemky. 

Juraj Droba 

Pán poslanec dáte písomne tento návrh? Dám o ňom hlasovať. 

Dušan Dvoran  

Dajte hlasovať. 

Juraj Droba 

Takže písomný návrh pozmeňovací neprišiel, dávam hlasovať o uznesení tak, ako bolo 

prednesené návrhovou komisiou. Hlasujte prosím teraz. 

Hlasovanie č. 16  

Juraj Droba 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA návrh bolo 29 poslancov, proti bol 1 a štyria sa zdržali. Návrh 

neprešiel? Prešiel.  

Matúš Šaray 

3/5 zo všetkých, 30 musí byť. 

Juraj Droba 

Aha. Potrebujeme 30 hlasov z 50. 3/5 všetkých hlasov celkovo. takže konštatujem, že tento 

návrh nebol prijatý. Ďakujem. Uzatváram bod číslo 11 a pokračujeme bodom číslo 12. 

 

 



Bod č. 12  

Juraj Droba  

Máte pred sebou spomenutý materiál a poprosím kolegu Matúša Šaraya, aby nám ho 

v krátkosti predstavil.  

Matúš Šaray 

Ďakujem pekne. Takže pred sebou máme Návrh na schválenie zriadenia odplatného vecného 

bremena. Je to jeden z takých tých štandardných materiálov, ktoré takmer na každom 

zastupiteľstve máme. Ide o zriadenie  vecného bremena v prospech Západoslovenskej 

distribučnej. To znamená, opakovane sa dostávame do pretlačenia elektrického kábla v rámci 

našej cesty. To znamená, bol tam vypracovaný znalecký posudok, cenu máte v materiály. Je 

to katastrálne územie Tomášov. Materiál prešiel tými štandardnými komisiami, do ktorých 

takýto materiál chodí, to znamená Finančná komisia, Majetková komisia, Komisia dopravy, 

keďže sa to týka ciest. Bol odobrený, odsúhlasený, takže poprosím o jeho podporu. Ďakujem.  

Juraj Droba  

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto návrhu. Keďže sa do rozpravy nehlási nikto, 

odovzdávam slovo návrhovej komisii a poprosím, aby predniesla návrh uznesenia.  

Zuzana Aufrichtová   

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako je písomne 

predložené spolu s materiálom k rokovaniu. Ďakujem.  

Juraj Droba  

Ďakujem. Prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz.  

Hlasovanie č. 17 

Juraj Droba  

Konštatujem, že 39 poslancov hlasovalo ZA návrh uznesenia, proti nebol nik a nik sa nezdržal. 

Takže tento návrh bol prijatý. Ukončujem bod číslo 12 a otváram bod číslo 13 programu. 

Bod číslo 13 

Juraj Droba   

Panie poslankyne a páni poslanci máte pred sebou materiál súvisiaci s týmto bodom a tiež 

poprosím o pár slov pána vedúceho Šaraya. 

Matúš Šaray 

Ďakujem. V tomto prípade ide o pardon, aby som nepreskočil materiál, obdobný materiál 

zriadenie odplatného vecného bremena v prospech Západoslovenskej distribučnej. Opäť ide 

o pretlačenie elektrického káblu v pozemku popod cestu. V tomto prípade sa nachádzame 

v katastri obce Rohožník. takže opakovane materiál prešiel tromi komisiami, bol odporúčaný 

na prerokovanie a schválenie, takže poprosím o jeho podporu. Ďakujem. 



 

Juraj Droba   

Ďakujem. Otváram rozpravu. Nevidím nikoho prihláseného do rozpravy. Uzatváram rozpravu 

a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Zuzana Aufrichtová   

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo písomne 

predložené spolu s materiálom na rokovanie. Ďakujem.  

Juraj Droba   

Ďakujem veľmi pekne. Teraz prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali. 

Hlasovanie č. 18 

Juraj Droba   

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 36 poslancov a poslankýň, nikto nebol proti a nikto sa 

nezdržal. Takže konštatujem, že toto uznesenie bolo schválené. Ukončujem bod číslo               

13 a otváram bod číslo 14. 

Bod číslo 14 

Juraj Droba   

Opäť máte pred sebou materiál súvisiaci s týmto bodom a opäť poprosím pána kolegu Šaraya 

aby ho stručne opísal.  

Matúš Šaray 

Ďakujem. Predmetný materiál navrhujeme, alebo týmto materiálom navrhujeme vyhlásiť 

obchodnú verejnú súťaž na prenájom časti budovy, ktorú v rámci areálu, voláme to Stará 

Vajnorská. Ide o budovu, ktorá v súčasnosti je v nájme obchodnej spoločnosti, ktorá tam 

prevádzkuje ubytovňu. Vzhľadom na indície o možnosti ekonomického, lepšieho zhodnotenia 

prenájmu tejto budovy dávame možnosť otvorenej súťaže s tým, že využívame systém 

elektronickej aukcie, to znamená, akonáhle sa nám do súťaže prihlásia dvaja a viacerí 

záujemcovia, títo budú zaradení do systému elektronickej aukcie s tým, že týmto uznesením 

len vyhlasujete obchodnú verejnú súťaž, dávate kvázi splnomocnenie úradu, aby túto OVS-ku 

po administratívnej stránke zabezpečil a výsledok obchodnej verejnej súťaže opakovane príde 

na toto zastupiteľstvo a budete vy rozhodovať o jeho výsledkoch a o prípadnom nájomcovi. 

Takže materiál prešiel tento všetkými komisiami. Keďže je to návrh na vyhlásenie OVS-ky 

komisie tento materiál odporučili na prerokovanie a schválenie, tak poprosím o jeho podporu. 

Ďakujem. 

Juraj Droba   

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu. Nevidím nikoho prihláseného do rozpravy, 

uzatváram rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 



Zuzana Aufrichtová   

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo písomne 

predložené spolu s materiálom na rokovanie. Ďakujem.  

Juraj Droba   

Ďakujem vám veľmi pekne, teraz vás prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali. 

Hlasovanie č. 19 

Juraj Droba   

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 36 poslancov, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Návrh sme prijali. Ukončujem bod číslo 14 a otváram bod číslo 15 z nášho programu.  

Bod číslo 15  

Juraj Droba    

Opäť máte pred sebou materiál k tomuto bodu programu a s úvodným slovom opäť vystúpi 

pán Šaray.  

Matúš Šaray 

Ďakujem. Sme stále v tom istom areáli na Starej Vajnorskej. Tentokrát sa návrh na vyhlásenie 

OVS-ky týka pozemku a budovy dielne, ktorá je na tomto pozemku postavená. Objekt je 

niekoľko rokov prázdny. V predchádzajúcom období sme žiaľ zistili, že je kvázi okupovaný bez 

právneho titulu užívateľom susednej nehnuteľnosti. Týmto materiálom dávame možnosť aby 

sa ktokoľvek kto ma záujem tento priestor užívať prihlásil do OVS. Podmienky sú nastavené 

tak, aby zohľadňovali aktuálne ceny nájmov v danom mieste, v danej lokalite a samozrejme 

porovnateľnej nehnuteľnosti. Na komisiách som vysvetlil, že sme sa v podstate dostali s tým 

užívateľom do stavu takého, že máme podaný návrh na vydanie neodkladného opatrenia, aby 

im súd zakázal užívanie tejto nehnuteľnosti, to znamená pozemku a budovy a zároveň sme 

ich vyzvali na vydanie bezdôvodného obohatenia za toto užívanie. Diskusia prebehla na 

komisiách, materiál bol odporučený na zaradenie na zastupiteľstvo a na jeho schválenie, takže 

poprosím o jeho podporu. Ďakujem.  

Juraj Droba    

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže sa do rozpravy nikto neprihlásil 

uzatváram rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii.  

Zuzana Aufrichtová   

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo písomne 

predložené spolu s materiálom na rokovanie. Ďakujem.  

Juraj Droba    

Ďakujem. Dovoľte, aby som teraz vás poprosil o prezentáciu a hlasovanie. 

 



Hlasovanie č. 20 

Juraj Droba    

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 32 poslancov a poslankýň, nikto nebol proti a nikto sa 

nezdržal. Návrh a uznesenie sme prijali tak, ako bolo prezentované. Ukončujem bod číslo        

15 programu, otváram bod číslo 16. 

Bod č. 16 

Juraj Droba    

Nech sa páči pán Šaray, slovo je opäť vaše.  

 

Matúš Šaray 

Ďakujem pekne. V tomto prípade budeme nadobúdať majetok. Nachádzame sa na začiatku 

Pezinka a bol tam postavený Kaufland. Zo strany investorov bola potreba aj určitých 

vyvolaných investícií, ktoré sa týkali dopravnej bezpečnosti. To znamená, vybudovali tam 

pripájací, alebo odbáčací pruh našej ceste. Bolo tam vybudované aj odvodnenie. Momentálne 

riešime majetko-právne vysporiadanie týchto vecí. To znamená investor nám v podstatne 

bezodplatne prevádza vybudovanú cestu, alebo rozšírenie cesty, ktorá je teda súčasťou našej 

cesty, ktorá sa tam nachádza vrátane odvodnenia s tým, že sumu v materiály máte uvedenú, 

ktorá je teda vyčíslená, že aké boli náklady. Samozrejme získavame to bezodplatne aj 

s vysporiadaným pozemkom pod tou cestou, aby sme nepreberali majetok bez 

vysporiadaných pozemkov. Materiál prešiel komisiami. Bol odporúčaný na prerokovanie 

v zastupiteľstve a na jeho schválenie do budúcna nás ešte čaká vysporiadanie určitých 

drobností pri tejto stavbe, kde budeme rokovať aj s mestom Pezinok nakoľko tam riešime 

vysporiadanie chodníkov a autobusovej zastávky. Takže poprosím o podporu materiálu. 

Ďakujem.  

Juraj Droba    

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Do rozpravy sa neprihlásil nik, takže 

uzatváram rozpravu a dovoľte, aby som odovzdal slovo návrhovej komisii.  

 

Zuzana Aufrichtová   

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo písomne 

predložené spolu s materiálom na rokovanie. Ďakujem.  

Juraj Droba    

Ďakujem. Prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 



Hlasovanie č. 21 

Juraj Droba     

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 34 poslancov. Nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

Návrh sme prijali. Ukončujem bod číslo 16 a otváram bod číslo 17 nášho programu. 

Bod číslo 17 

Juraj Droba    

Máte pred sebou predmetný materiál a opäť poprosím pána Šaraya aby ho odprezentoval. 

Matúš Šaray 

Ďakujem. V tomto prípade ide o predaj dvoch pozemkov. Jeden vo výmere 9m2, druhý vo 

výmere 7m2. To znamená, ako vidíte, ide o drobnosť čo sa týka majetku, ale snažíme sa aj 

takýmito malými krokmi vysporiadať takéto veci, ktoré nám neprinášajú žiadny osoh 

a v podstate vieme vysporiadať stav, kedy tieto dva pozemky sú zastavané budovou garáže, 

ktorú žiadatelia tam majú už roky postavenú. V materiály je doložené potvrdenie obce, že ide 

o budovu postavenú pred rokom 1976, to znamená pred účinnosťou súčasného stavebného  

zákona. Na základe uvedeného bol spravený znalecký posudok. Cena v tomto prípade zahŕňa 

hodnotu tých pozemkov podľa znaleckého posudku. Je tam napočítaná aj cena znaleckého 

posudku a aj keď je to symbolické, ale je tam započítané aj ako keby nájomné za 3 roky dozadu 

za užívanie toho pozemku. Bola tam len jedna pripomienka v tomto prípade, aj keď nebola 

OVS-ka, ale nejde o osobitný zreteľ, nakoľko je to predaj pozemku zastavaného stavbou 

vlastníkovi tej stavby. Tam je osobitná výnimka v zákone, takže stačí bežné hlasovanie. 

Poprosím o podporu. Ďakujem.  

Juraj Droba    

Ďakujem. Dovoľte, aby som teraz otvoril rozpravu. Prihláseným do rozpravy je pán poslanec 

Fitz. Nech sa páči slovo. 

Peter Fitz  

Ja sa chcem spýtať, či aj v takýchto prípadoch bude zriadené vecné bremeno. 

Juraj Droba    

Ďakujem. Ďalším, hlási sa niekto ďalší do rozpravy? Keďže sa nehlási nikto, nechávam 

reagovať pána doktora Šaraya. 

Matúš Šaray 

Ďakujem. V tomto prípade nie je z môjho pohľadu, nie je potrebné toto zriaďovať, lebo naozaj 

predávame to za cenu podľa znaleckého posudku, takže hovorím principiálne tak ako aj k tomu 

predchádzajúcemu pozemku. Ten dôvod nejaký právny tam nie je, je to na vašom rozhodnutí, 

či takýto úzus prijmeme, alebo nie. Ďakujem. 

 

 



Juraj Droba    

Keďže do rozpravy nie je prihlásený nikto ďalší, aha, ešte udeľujem slovo pánovi poslancovi 

Fitzovi. 

Peter Fitz  

Ja som sa nepýtal na váš právny názor, ale na ten prístup, ktorý tu bol prezentovaný, že pri 

odpredajoch majetku, aby nedošlo do budúcnosti k niečomu podobnému, ako pri tej obci, že 

budeme zriaďovať teda vecné bremená. Že či budeme aj v takýchto prípadoch to aplikovať. 

Že či je to potom v tej súťaži pripravené. Lebo podľa mňa je to absolútne zbytočné v tomto 

prípade. Ďakujem.  

Juraj Droba    

Dám reagovať najprv s faktickými poznámkami pani poslankyňu Pätoprstú a pána poslanca 

Krúpu a následne odovzdám slovo pánom Šarayovi a Viskupičovi. 

Elena Pätoprstá  

Malo by to logiku vtedy, ak by tento maličký kúsok pozemku bol na veľkom pozemku župy. To 

znamená, že by sme vyčlenili malý kúsok, by sme im to odpredali a potom by sme mali záujem 

o celý tento pozemok. Vtedy by to malo logiku. Čiže naozaj máte pravdu, že treba asi 

individuálne posudzovať jednotlivé veci, ale mal by to byť princíp, aby sa nám nestávalo to, čo 

sa stalo v Ružinove, alebo v Petržalke, alebo teda pri vodnom zdroji. Aby sa nestalo, že bez 

vedomia verejnosti, alebo samosprávy, alebo župy sa predá vodný zdroj do súkromných rúk, 

alebo sa predá škôlka mestskej časti, ktorá ju akútne potrebuje nejakému súkromníkovi 

zámenou za nejaké 3 súkromné domy. Čiže každý individuálne by sa mal zvážiť a mal by to 

byť princíp, že sa urobí zásada, každý takýto prevod by sa mal posudzovať z hľadiska vecného 

bremena. Tuto to nemá logiku, lebo ten pozemok nám nijakým spôsobom nesusedí s nejakými 

inými našimi pozemkami, takže to je irelevantné. 

Juraj Droba    

Ďakujem. Ďalším s faktickou je pán poslanec Krúpa. 

Jozef Krúpa  

Ďakujem veľmi pekne. Predtým si úrad, respektíve na základe pripomienok osvojil 

a zapracoval vecné bremeno. Pán kolega, nič vám nebráni tento pozmeňovací návrh predložiť 

a bude sa o ňom hlasovať. Teraz iba hovorím, to je každého právo. Čiže keď to predložíte buď 

to prejde, alebo neprejde. V tom si to predkladateľ osvojil na základe stanoviská komisií. 

Dostalo sa to na pôdu zastupiteľstva, z môjho pohľadu to neprešlo a teraz poviem, chcel som 

do rôzneho, ale poviem jednu dôležitú vec. Neviem, či je nutnosťou v zmysle rokovacieho 

poriadku predkladať zmeny uznesenia písomnou formou, ale v tomto prípade možno, keby si 

osvojila návrhová komisia, alebo niekto a akceptoval by ten ústny návrh, že by sa z toho 

návrhu vyčlenilo tá podmienka vecného bremena, ktorú predkladal pán kolega, starosta 

Dvoran a tá by neprešla, možno by následne tí ľudia zahlasovali za tento predaj. Ale oni teraz 

mnohí sa dostali do pozície, že principiálne boli proti vecnému bremenu a tým pádom ten 

materiál odmietli. Preto aj neprešiel. Čiže to dávam iba do pozície, že naozaj pokiaľ je jasná 

tá, pozmeňovací návrh je jasný, to znamená vo vyčlenení nejakého článku, alebo o zmene 

ceny si myslím, že by mohlo to mať podobu aj ústneho návrhu, nie písomného. Ďakujem. 



Juraj Droba    

Ďakujem. S faktickými poznámkami na pána poslanca Krúpu sa prihlásili páni poslanci Štekláč 

a Fitz. 

Juraj Štekláč  

Ďakujem za slovo. Ja by som chcel poprosiť, toto sú slušní ľudia, ktorí si slušným spôsobom 

požiadali o odpredaj toho pozemku. Nevnášajme sem problémy z iných bodov a nediskutujme 

o iných veciach, ktoré sa tohto bodu netýkajú. Ďakujem. 

Juraj Droba    

Ďakujem, pán poslanec Fitz. 

Peter Fitz  

Ja by som zareagoval len jedným slovom, že áno. 

Juraj Droba    

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Krippel.  

Mikuláš Krippel 

Ďakujem za slovo pán župan. Ja len k tej problematike vecných bremien, že možno je to tu 

tak. Ja teraz poviem ako právnik, čo si ja myslím. Možno mám, možno ste tu tiež viacerí 

právnici a máte na to svoj názor. Ja by som len chcel aj poslancom povedať, že to vecné 

bremeno neni akože až taký silný nástroj z hľadiska nejakého zabezpečenia do budúcna. 

Vecné bremeno predkupného práva, lebo je aj vecné bremeno napríklad iného typu a to môže 

byť veľmi silný zabezpečovací nástroj. To predkupne právo pokiaľ ja viem, funguje tak, že 

pokiaľ je nejaký uchádzač napríklad a ponúkne sumu napríklad neviem, 20 000 euro, tak 

predkupne právo je v tom, že napríklad v tomto prípade to je tá obec Plavecké Podhradie za 

tú sumu, ktorá bola ponúknutá, za tých 20 000 euro to ponúkne BSK. Ale ak napríklad 

samosprávny kraj to nevyužije to predkupne právo, lebo napríklad sa mu bude zdať, že 20 000 

je príliš veľa, tak jednoducho to predkupne právo prepadá a ten kupujúci to môže za tú cenu 

kúpiť. To znamená, že to predkupne právo by som povedal, je také zabezpečenie iba vtedy, 

keď by to predával za nejakú veľmi nízku cenu. Je otázka, že keby to predával za trhovú cenu, 

či by mal samosprávny kraj záujem kúpiť pozemok, ktorý už raz vlastne predal za trhovú cenu, 

znova za trhovú cenu ho kúpiť. Respektíve možno za cenu nad tú trhovú cenu. Čiže to vecné 

bremeno ak neni dohodnutá cena, za ktorú sa to bude v budúcnosti odkupovať, tak možno 

vôbec ani nemusí slúžiť ako zabezpečovací prostriedok. Iba toto som chcel. 

Juraj Droba    

Ďakujem veľmi pekne. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Greksa.  

Marian Greksa  

Ďakujem veľmi pekne. Pán Krippel, toto je presne čo ste teraz povedali. Je síce čistá pravda, 

len síce zbytočná, lebo podľa mňa všetci vieme o čom je to vecné bremeno a stratili sme pár 

minút času. Ja by som poprosil, keby sme nevyučovali sa jeden druhého, lebo myslím, že 

všetci vedia o týchto veciach a zbytočne zabíjame čas. Nechcem aby toto zastupiteľstvo 

jedného dňa nedajbože skĺzlo do takej katastrofických rozmerov ako je mestské zastupiteľstvo 

v Bratislave. Ďakujem. 



Juraj Droba    

Ja som vás práve chcel pochváliť, že napriek blížiacim sa voľbám sme tu všetci veľmi faktickí 

a vecní. Na jednej strane prosím neplytvajte časom jedného druhým, ale na druhej neupierajte 

právo poslancovi prehovoriť v sále, lebo toto je vaše výsostné a posvätné právo a vždy si ho 

budem ctiť. Takže nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do rozpravy. Uzatváram týmto 

rozpravu, odovzdávam slovo návrhovej komisii.  

Zuzana Aufrichtová   

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo písomne 

predložené spolu s materiálom na rokovanie. Ďakujem.  

Juraj Droba    

Ďakujem veľmi pekne. Týmto vás prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali. 

Hlasovanie č. 22  

Juraj Droba    

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 34 poslancov, nikto nebol proti a nikto sa nezdržal. 

Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo prezentované. Týmto uzatváram bod číslo 

17 a prechádzame k bodu číslo 18 a opäť má slovo pán Šaray. 

Bod č.18  

Matúš Šaray 

Ďakujem. Toto máme posledný z materiálov tých v tej majetkovej oblasti. Ide o návrh prenájmu 

časti pozemku vo vlastníctve BSK. Ide o pozemok v rámci katastrálneho územia obce Most pri 

Bratislave, kde nás požiadala spoločnosť FELD s.r.o. o prenájom s tým, že v tomto prípade 

ide o splnenie formálno-právnej podmienky vo vzťahu k Stavebnému úradu. Táto spoločnosť 

popri našej ceste vlastní pozemky v ktorých chce realizovať nejaké skladové priestory. Je to 

kvázi priemyselná skladová oblasť. Aj z našej strany, aj z hľadiska dopravného inšpektorátu 

bola vznesená požiadavka na zabezpečenie plynulosti a bezpečnosti cestnej premávky. Z tej 

vyplynula potreba vybudovania pri vjazde odbáčací a pripájací pruh. To znamená, zaviazaný 

bol tento investor toto vykonať. Na základe toho nás požiadal, že teda on vlastne vybuduje ten 

pripájací a odbáčací pruh na svojich pozemkoch, ale potrebuje aj časť nášho pozemku na 

vydokladovanie projektu pre príslušný stavebný úrad. My sme v tejto veci pozreli si aj minulé 

materiály, kde sme obdobným spôsobom prenajímali aj Národnej diaľničnej spoločnosti tzv. 

tie krátkodobé prenájmy, respektíve krátkodobé zábery pozemkov v súvislosti s budovaním 

D4-R7. Stadiaľ sme zobrali aj cenu, ktorú máte v materiály. Je tam tá suma 2596 euro na rok 

za prenájom. Samozrejme po skolaudovaní bude ten odbáčací pruh aj s tými pôvodnými 

pozemkami investora bezodplatne prevedený do vlastníctva BSK. Tu v tomto prípade išlo 

o osobitný zreteľ, materiál prešiel všetkými komisiami. Bol odporúčaný na prerokovanie 

a zaradenie na zastupiteľstvo, takže poprosím o jeho podporu, s tým, že teda je to osobitný 

zreteľ, takže na schválenie musí byť 30 hlasov. Ďakujem. 



Juraj Droba    

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Do rozpravy sa nikto neprihlásil. 

Uzatváram možnosť prihlásiť sa do rozpravy a odovzdávam slovo návrhovej komisii.   

Zuzana Aufrichtová   

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo písomne 

predložené spolu s materiálom na rokovanie. Ďakujem.  

Juraj Droba    

Ďakujem. Dovoľte, aby som vás teraz vyzval prezentovať sa a hlasovať. 

Hlasovanie č. 23 

Juraj Droba     

Ďakujem. Konštatujem, že návrh získal 36 hlasov ZA, nebol nikto proti a nikto sa nezdržal, 

takže návrh bol prijatý, uznesenie bolo prijaté, tak ako bolo navrhované. Ukončujem týmto bod 

číslo 18 a otváram bod číslo 19. 

Bod číslo 19 

Juraj Droba    

Návrh a materiál máte pred sebou a dovoľte aby som teraz pozval  medzi nás pána Marušáka, 

hlavného kontrolóra z Útvaru hlavného kontrolóra, aby nám materiál uviedol. Nech sa páči pán 

Marušák, pán hlavný kontolór. 

Štefan Marušák  

A už to ide. Ďakujem pekne. Takže ďakujem pekne za slovo vážený pán predseda. Vážené 

panie poslankyne, vážení páni poslanci, máte pred sebou materiál, ktorý každého pol roka 

predkladám ako odpočet toho plánu, ktorý ste mi schválili na zastupiteľstve. Konkrétne to bolo 

z 26. januára tohto roka. Vtedy ste mi schválili 15 kontrolných akcií a 2 stanoviská. V tých 

pätnástich kontrolných akciách bolo 8 komplexných kontrol hospodárenia s verenými 

prostriedkami a s majetkom BSK, 4 kontroly plnenia prijatých opatrení a ďalej 2 kontroly na 

Úrade BSK, jedna sa týkala vybavovania sťažností a druhá plnenia uznesení a ďalej tam bola 

ešte kontrola vybavovania, kontrola na správne a oprávnené použite poskytnutého finančného 

príspevku. Okrem toho sa náš útvar zúčastnil na základe poverenia predsedu BSK na kontrole 

v Slovaklines, nášho prepravcu prímestského. Ku dátumu odovzdania tohto materiálu do 

komisii sme mali rozpracovaných 5 kontrol. Ešte by som spomenul, že na základe uznesenia 

predkladáme pravidelne priebežnú informáciu do finančnej komisie BSK o stave vykonávania 

kontrol. Z komisií v ktorých táto správa bola neprišli žiadne pripomienky. Ešte chcem 

upozorniť, že v závere tohto materiálu sú prehľadné tabuľky, kde vidíte kontrolované subjekty 

a plus naše zistenia. Nuž a keby ste mali záujem o plné znenie týchto správ, tak sú u mňa 

k dispozícií kedykoľvek aj s prílohami. Toľko z mojej strany. Ďakujem pekne. 

 

 



Juraj Droba    

Ďakujem. Nech sa páči otváram rozpravu k správe od pána hlavného kontrolóra. Konštatujem, 

že do rozpravy sa nikto neprihlásil. Chcem pánovi Marušákovi veľmi pekne priebežne 

poďakovať za jeho prácu a dovoľte aby som teraz odovzdal slovo návrhovej komisii.  

Zuzana Aufrichtová   

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo písomne 

predložené spolu s materiálom na rokovanie. Ďakujem.  

Juraj Droba    

Prosím prezentujte sa a hlasujte teraz. 

Hlasovanie č. 24 

Juraj Droba     

Ďakujem. Konštatujem, že ZA bolo 35 poslancov, nikto sa nezdržal, nikto nebol proti. Správu 

berieme na vedomie a týmto ukončujem rokovanie k bodu číslo 19 programu, nasleduje bod 

číslo 20.   

Bod č. 20  

Juraj Droba     

Materiál máte pred sebou a o stručné priblíženie materiálu poprosím pána poslanca Tydlitáta.  

Peter Tydlitát 

Ďakujem za slovo pán predseda. Vážené kolegyne, vážení kolegovia Komisia na ochranu 

verejného záujmu Zastupiteľstva BSK rokovala 2x a to 22. februára 2018 a 10. mája 2018. 

Rokovala preto 2x, lebo kontrolovala povinnosť v prvom rade predloženia oznámení do 30 dní 

po zvolení a potom následne tých, ktorí pokračovali tak do konca marca mali povinnosť. Na 

týchto dvoch rokovaniach tejto komisie, komisia skonštatovala, že 6 poslancov Zastupiteľstva 

BSK si nesplnilo povinnosť podľa článku 7 odseku 1 Ústavného zákona číslo 357/2004 Z.z. 

O ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií verejných funkcionárov v znení Ústavného 

zákona číslo 545/2005 Z.z. tým, že nepodali oznámenie do 30 dní odo dňa keď sa ujali výkonu 

verejnej funkcie. Ďalej skonštatovala že jedenásti bývalí poslanci zastupiteľstva BSK si 

nesplnili povinnosť podľa článku 7 odseku 1 Ústavného zákona, ktorý som pred chvíľočkou 

citoval, tým, že nepodali oznámenie za rok 2017 v stanovenej lehote do 3.4.2018. V návrhu 

uznesenia máte napísané, že komisia začína z vlastnej iniciatívy. Myslím si, že potom ešte 

pán doktor Šaray sa k tomu môže vyjadriť. Komisia môže začať konanie z vlastnej iniciatívy 

na základe ustanovení tohto Ústavného zákona, alebo na základe podnetu. V tomto prípade 

podnet nebol, ale skonštatovala samotná komisia, že teda títo poslanci si tieto povinnosti 

v stanovených lehotách nesplnili. Pokiaľ sú nejaké ďalšie otázky, nech sa páči na mňa, alebo 

na tajomníka doktora Šaraya.  

 

 



Juraj Droba     

Ďakujem veľmi pekne pán poslanec, týmto otváram rozpravu k bodu číslo 20. Keďže sa do 

rozpravy nehlási nikto, rozpravu uzatváram a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Zuzana Aufrichtová   

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo prijaté 

v predloženej podobe spolu s materiálom na rokovanie. Ďakujem.  

Juraj Droba     

Ďakujem. Prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

Hlasovanie č. 25 

Juraj Droba     

Konštatujem, že ZA bolo 33 poslancov a poslankýň, nikto nebol proti, zdržal sa jeden pán 

poslanec. Uznesenie prešlo tak, ako bolo navrhované. Ukončujem bod číslo 20 a otváram bod 

číslo 21, ktorým je bod rôzne. 

Bod č. 21 - Rôzne 

Juraj Droba     

Hlási sa niekto do rozpravy? Do rozpravy sa hlási pán poslanec Tydlitát, po ňom bude 

nasledovať pán poslanec Krúpa. Nech sa páči, odovzdávam slovo.  

Peter Tydlitát  

Ďakujem za slovo pán predseda. Milé kolegyne, kolegovia, dovoľujem si vás pozvať v tomto 

víkende 22, 23. septembra i keď viem, že samozrejme v Bratislavskom kraji sa organizuje 

veľmi veľa spoločenských, kultúrnych podujatí na Záhorácky kultúrny festival, ktorý 

v spolupráci s Krajskou organizáciou cestovného ruchu a obcami na Záhorí organizuje aj obec 

Gajary. Na tomto festivale vystúpi 16 folklórnych súborov + samozrejme bude tam ľudová 

veselica a rôzne pochutiny, ktoré budú prezentované či už miestnymi, alebo aj ako sa hovorí 

ľudovo cezpoľnými producentmi. Zároveň v rámci tohto by som vás chcel upozorniť, alebo dať 

vám na vedomie, že spod nového mostu  SNP bude vysielaný do Gajar autobus, ktorý bude 

zdarma, to znamená, že je zdarma pre všetkých návštevníkov tejto dvojdňovej akcie 

v Gajaroch. Nájdete konkrétny grafikon kedy odchádza do Gajar, kedy sa vracia z Gajar, či už 

v sobotu, alebo v nedeľu aj na stránke Krajskej organizácie cestovného ruchu. Zároveň 

popritom vás chcem ešte pozvať a samozrejme v prvom rade tých, ktorí radi športujú  na druhý 

ročník Gajarského Kovian MTB maratónu. Je to na trasách 25, respektíve 50 kilometrov. tento 

cyklistický pretek sa uskutočňuje na záver Európskeho týždňa mobility, ktorý bol od 16. – do 

22. septembra a myslím si, že nie je nič rukolapnejšie, ako to odprezentovať to tým, že ľudia 

sa opäť začínajú vracať k športovaniu a samozrejme k využívaniu cyklistiky ako nie len 

športových aktivít, ale aj v dnešnej dobe už presunu za prácou. Takže pokiaľ má niekto 

z kolegov, alebo hostí záujem sa zúčastniť aj tohto preteku, tento pretek začína o 11tej hodine. 

registrácia úcastníkov, respektíve pretekárov je od ôsmej do desiatej hodiny. Ďakujem veľmi 

pekne za slovo.  



Juraj Droba     

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Pilinský. 

Peter Pilinský  

Ďakujem. Pán župan, ja by som chcel poprosiť, zachytil som koncom júna bola rozbehnutá 

iniciatíva,  respektíve projekt Dostaňme ľudí na koľajnice, respektíve z vlakov do MHD 

a popritom boli robené aj zmeny v rámci integrovanej dopravy aj v spolupráci s hlavným 

mestom. no a s hlavným mestom a s Dopravným podnikom mesta Bratislavy to už riešim, ale 

nabudúce by som možno poprosil, aby boli do takýchto zmien nejakým spôsobom 

zainteresovaní aj starostovia jednotlivých mestských častí, ktorých sa to týka a hovorím 

konkrétne o autobuse, ktorý vychádzal, teda mal konečnú u nás v našej časti Východné. 

Jedná sa teda hlavne o ranný spoj, ktorý bol využívaný aj ako školský spoj. Ten bol zrušený 

a bol predĺžená linka až na železničnú stanicu do Vajnor. Tým dostal do svojej trasy ďalší taký 

problematický dopravný uzol vajnorský kruháč, kde ten autobus každodenne ráno teda schytá 

nejakú 10 – 15 minútovú rezervu, meškanie a tým pádom nám naše deti do školy chodievali 

a stále chodia neskoro. Chápem, že v tom júni, kedy sa rozbehli aj opravy Račianskej ulice, aj 

opravy cesty do Chorvátskeho Grobu, možno to nebolo úplne správne načasované a tak sme 

ešte nechali september či sa to nejakým spôsobom utrasie, ale bohužiaľ skutočne si myslím, 

že ten vajnorský kruháč spôsobuje tejto linke nepredvídateľné meškanie, ktoré tam skutočne 

schytáva skoro každé ráno. Takže vás  poprosím do budúcnosti skúsme si takéto veci dopredu 

nejako zorganizovať, aby sme na to boli pripravení, pretože si to potom samozrejme 

schytávame my ako starostovia tých ktorých mestských častí a dozvieme sa hovorím 

o takýchto veciach z médií. Ďakujem. 

Juraj Droba     

Ďakujem. Veľmi stručne zareagujem. Áno, podnety stále zbierame. Myslím si, že urobil dosť 

úrad pre to, aj BIDka, aby pozvala starostov na rozhovory, rokovania, čiže beriem to tak, že 

mali by sme komunikovať čo najviac. Do budúcna ak budú chystané zmeny tak zabezpečím 

aby ste boli ešte aj telefonicky pozvaní na konkrétne termíny stretnutí kedy sa budú tie zmeny, 

alebo navrhované zmeny prezentovať. A dovoľte aby som teraz odovzdal slovo ďalšej pani 

poslankyni Poláchovej. 

Lívia Poláchová   

Ďakujem za slovo. Vážený pán župan, kolegovia. Chcela by som sa poďakovať vedeniu župy, 

že v júni umožnilo poslancom navštíviť kanceláriu BSK v Bruseli. Ako sa vraví, je lepšie raz 

vidieť ako 100 krát počuť. Program bol veľmi nabitý vďaka pani Forgáčovej bol kvalitne 

pripravený. mali sme možnosť vidieť prácu viacerých európskych inštitúcií a stretnúť sa so 

zástupcami NATO a európskych komisií. Špeciálne sa chcem ešte poďakovať aj pani 

Lukáčovej a pánovi Hakelovi za vysoko odborne pripravené materiály. Naša kancelária má 

v Bruseli opodstatnenie. Sme proaktívni, tým pádom máme možnosť ovplyvniť rôzne návrhy 

týkajúce sa fungovania práce BSK v rôznych oblastiach ešte v štádiu prípravy a tým pádom 

lepšie sa zapojiť do čerpania financií z Európskej únie pre Bratislavský kraj. Ďakujem. 

Juraj Droba     

Ďakujem veľmi pekne aj za pochvalu mojich kolegov a kolegýň. Ako viete, tak pochádzam zo 

strany, ktorá neni úplne priateľsky nastavená voči Bruselu. Ja som tiež bol na začiatku 

skeptickí, ale dnes som presvedčený o tom, že naša kancelária v Bruseli má svoje 



opodstatnenie. Tí ľudia robia excelentnú prácu a vidím ďalších 7 županov, ktorí postupne 

rozmýšľajú ako by v Bruseli prítomní boli. Takže pokračujeme. Moja vďaka tiež patrí pani 

Lukáčovej, ktorá riadi kvalitný tím kvalitných ľudí. Ďalej do rozpravy vystúpi pani poslankyňa 

Ovečková. Nech sa páči. 

Lýdia Ovečková  

Ja by som chcela všetkých pozvať za petržalských poslancov, ako aj petržalského starostu na 

už tradičné podujatie, ktoré začína a bude trvať celý vlastne október, začína od 1.10. Je to 

tradičné podujatie venované seniorom. Je to Petržalský Seniorfest. Je to podujatie pri ktorom 

majú, dávame vlastne hold tým skôr narodeným a je to súbor rôznych podujatí, či už 

kultúrnych, prednášok so zdravotnou tematikou, takže srdečne pozývam všetkých seniorov do 

Petržalky na Petržalský Seniorfest.  

Juraj Droba     

To sú iba seniori spomedzi poslancov, alebo všeobecne? 

Lýdia Ovečková  

Pre všetkých obyvateľov. 

Juraj Droba     

Ďakujem. Ďalej odovzdávam slovo pani poslankyni Kiskovej. 

Mária Kisková 

Ďakujem veľmi pekne. Ja by som rovnako z tohto miesta chcela poďakovať všetkým 

zamestnancom úradu za to akým spôsobom spolupracujú s poslancami. Ja osobne mám len 

tie najlepšie skúsenosti. A teda si z tohto miesta poprosím hlavne Odbor dopravy, keby v tomto 

čase bol nápomocný nám, poslancom okolo Seneckej cesty pri rokovaniach s D4-R7. Viete, 

že sa tu konala konferencia nedávno na pôde BSK, kde sme sa dohodli, že teda pracovať sa 

bude hlavne v noci a v čase špičky autá nebudú križovať Seneckú cestu. Situácia 

v posledných dňoch ukazuje, že to nefunguje. Napriek tomu, že neustále denne komunikujem 

so zhotoviteľom, zástupcom zhotoviteľa, pánom Krejčim. Na tvári miesta je situácia úplne iná 

a zdržania sa zväčšujú na úseku 5 kilometrov až na hodinu, hodinu pätnásť. Minulý týždeň 

nám bolo oznámené, že ďalší úsek seneckej cesty sa uzatvorí na jeden pruh a teda čakanie 

sa ešte zvýši. Preto chcem poprosiť pani vicežupanku a rovnako Odbor dopravy, keby boli takí 

láskaví a spolupracovali s nami a pomohli nám túto situáciu riešiť. Tak, chcem povedať, že 

spolupracujú s nami aj doteraz, ale momentálne to začína byť vážne. Ďakujem. 

Juraj Droba     

Nechávam faktickú poznámku ako reakciu pani vicežupanky. 

Alžbeta Ožvaldová 

Vážená pani poslankyňa Kisková, sme vám k dispozícií 24 hodín denne. Takže samozrejme 

v každom prípade aj s pánom Halabicom môžeme ísť na rokovania, keď tomu vieme pomôcť 

tak my len chceme pomôcť.  

Mária Kisková 

Ďakujem pekne. 



Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem aj ja. 

Juraj Droba     

Ďakujem. Ďalším do rozpravy prihláseným je pán poslanec Fitz. 

Peter Fitz 

Ďakujem. Ja by som tiež nadviazal na túto tému, lebo vlastne bytostne sa nás táto uzávierka 

priamo dotýka. Musím konštatovať, že počas dňa máme, sme si dávali počítať počty aut, ktoré 

prechádzajú cez hlavnú cestu. Hodinovo okolo 1000 aut prechádza cez našu dedinu. Máme 

tam nové svetelné značenia a sú to cesty vlastne, ktoré majú v správe  regionálne cesty. Pred 

nejakým časom sme robili monitoring k podlažiam podkladov, ktorý už v tom čase konštatoval, 

že je nevyhovujúci a takisto aj povrchy asfaltov. Čiže ja mám obrovskú obavu, že teraz zase 

veľmi veľa utrpíme, čiže ja by som  tiež takisto s pani vicežupankou sa potom veľmi rád 

porozprával akým spôsobom predchádzať do budúcna nejakým ďalším možným zlým 

negatívnym vplyvom. Chápem, je to potrebné, podporujem to zrealizovať, ale musíme aj to, 

čo teraz pokazíme aspoň do nejakej prípustnej miery potom následne dať do poriadku. Takže 

budem aj ja žiadať o nejaké plánované investície. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba     

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Dvoran. 

Dušan Dvoran  

Ja chcem len povedať, že všetko čo tu poviem, nie je pre mňa už od jedenásteho septembra 

od polnoci predvolebná časť, takže poviem to vo voľnosti. V sobotu by som vás rád pozval 

k nám na štadión vo Vysokej pri Morave, kde vítame jeseň ako Deň bosoriek a deň bučí. Buča 

je výraz pre tekvicu v Chorvátsku, nakoľko našu dedinu založili chorvátski rybári. Takže 

používame toto dávno pred Amerikou sme my mali Halloween keď sme vyrezávali tekvice. 

Súčasťou je tam plno detských hier. Hasiči tam budú pre deti robiť veci, príde autobus so 

Sombateiljs olympijského klubu Zoltána Halmaja. Autobus partnerskej obce Vedrovice 

v Čechách. Príde 30 osôb z Marcheggu vrátane starostu. Budeme mať medzinárodnú súťaž 

vo varení gulášu, takisto bude 12 domácich družstiev bude tam súťažiť, bude kultúrny 

program. Pokiaľ niečo niekto prídete k nám budete u mňa vítaní ako VIP hostia a s príslušným 

pohostením aj všetkým. teším sa na vašu účasť tých, čo prídu k nám. 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Jánošík. 

Juraj Jánošík  

Ďakujem. Ja by som tu chcel spomenúť dve veci. Prvá vec, v letných mesiacoch sa uskutočnilo 

stretnutie pedagogických pracovníkov v sade Janka Kráľa za čo by som chcel skutočne veľmi 

pekne poďakovať predsedovi Jurajovi Drobovi, Igorovi Urbančíkovi, riaditeľovi Odboru 

školstva, mládeže, športu a všetkým tým, čo pripravili toto stretnutie, ktoré malo aj skutočne 

veľký význam, ale aj veľmi dobrú odozvu, že sa nezabúda na učiteľov, pedagógov. Čiže za to 

by som chcel tuto verejne poďakovať všetkým, ktorí toto a o toto sa pričinili. Druhou vecou je 

v mesiaci september sa konala porada riaditeľov škôl a zase chodím na konferencie rôzne 

zasadnutia, ale tak, ako to bolo pripravené, ako bol ten priebeh je skutočne veľké 



vyznamenanie pre ľudí, ktorí toto pripravili. Chcem im v mojom mene, ale myslím si, že aj 

všetkých poslancov poďakovať. Ďakujem.  

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne, iba veľmi stručne. To podujatie pre učiteľov bola iba taká prvá lastovička 

a mnohí z vás sedia v radách škôl, aj na našich stredných školách, čiže budem rád, keď sa ich 

budete v budúcnosti zúčastňovať. Plánujeme niečo budúci rok. Myslím si, že chýr sa rozšíri 

a tá účasť bude omnoho vyššia budúci rok. Samozrejme každý z poslancov budete srdečne 

vítaný a teším sa z toho, že si všímate tie pozitívne zmeny, ktoré sa dejú na odbore školstva. 

Ja dúfam, že pánovi Urbančikovi vydrží energia a pôjdeme takto celých 5 rokov. ďalším do 

rozpravy je prihlásený pán poslanec Šíbl. 

Jaromír Šíbl 

 Do bodu rôzne. S potešením som si všimol, že v tejto miestnosti už som dnes nevidel žiadne 

plastové fľašky. Zhodou okolností jednu vidím pred pánom predsedom, ale oceňujem to ako 

krok veľmi, veľmi správnym smerom, ktorý si treba teda všimnúť a verím, že nabudúce tých 

plastových fľašiek tu bude ešte menej. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Sú to také drobnosti, ale chceme ísť určite touto cestou, každý z nás svojou troškou. Ďakujem. 

Mám ešte predtým než poviem na záver pár slov ja, tak máme tu žiadosť od pána Maxima, 

aby vystúpil v rozprave. Je mojou povinnosťou dať hlasovať o tom, či pán Maxim môže vystúpiť 

v rozprave. Takže nech sa páči, chcem vás poprosiť, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz.  

Hlasovanie č. 26 

Juraj Droba 

ZA hlasovalo 15 poslancov, proti bolo 5, zdržalo sa 5. Kvórum celkove bolo 32 poslancov,         

7 nehlasovalo, čiže návrh neprešiel. Ďakujem. Vážené panie poslankyne, vážení páni 

poslanci. Nakoľko sme program dnešného  zastupiteľstva vyčerpali, dovoľte mi poďakovať 

vám za vašu účasť a za to, že dnešná diskusia bola naozaj veľmi konštruktívna, čo veľmi 

oceňujem. Opäť neberiem to automaticky, vidím, čo sa deje v mestskom zastupiteľstve a som 

hrdý na to, že župa funguje tak, ako funguje.  Najbližšie rokovanie zastupiteľstva bude               

16. novembra. Teším sa na to. Ešte mi dovoľte pripomenúť, že budúci piatok 28.9. robíme Deň 

župných škôl. Je to v Avione, je to veľmi dobrá akcia. Prezentujú sa tam takmer všetky naše 

stredné školy. Platíme to celé a školy sa tam prezentujú, vlastne robia nábor pre svojich 

budúcich študentov. Ako viete, podarilo sa nám zvýšiť o 7% počet uchádzačov o naše stredné 

školy, takže ten negatívny trend sme zvrátili a dneska je 7% pozitívny. Dovoľte tiež, aby som 

vás pozval na 13.10.to je sobota ku cyklomostu na Deň európskej spolupráce. Akcia sa bude 

konať od 15:00 do 22:00. Je to pri cyklomoste v Devínskej Novej Vsi. Vystúpia okrem iného aj 

Sima Martausová a Polemic. Polemic vystúpi okolo ôsmej večer. Je to opäť župná akcia. 

Ďakujem. Všetkým vám ako pozerám okolo sály. Nevidím asi jediného z vás okrem pani 

vicežupanky, kto by nekandidoval v týchto komunálnych voľbách. Možno nejaký taký medzi 

vami je, ale fakt žiadneho nevidím. Takže vám všetkým držím palce vo férovej politickej súťaži 

a vidíme sa v novembri. Ďakujem. Dovidenia.      

 

            



Príloha: Menný zoznam poslancov, zamestnancov Úradu BSK a vystupujúcich: 

Adamec Igor, Mgr 

Aufrichtová Zuzana, Ing. arch. 

Augustinič Katarína, Ing. 

Bajan Vladimír, Ing. 

Borguľa Martin, Ing., MBA 

Buocik Ján, Mgr. 

Buzáš Peter, Mgr. 

Dolinay Vladimír, Mgr. 

Drotován Michal, Mgr. 

Dvoran Dušan 

Fitz Peter, Mgr. 

Gašparovič Štefan, JUDr. 

Greksa Marian 

Gujber Ladislav, Ing. 

Hochschorner Peter 

Hrehorová Jana 

Hudáková Mária, Ing. 

Chren Martin, Ing. 

Jánošík Juraj, PaedDr. 

Káčer Juraj, Ing. 

Karman Ján, Ing. 

Kisková Mária, PhDr. 

Kovarik Andrej, Mgr. 

Krippel Mikuláš, Mgr., PhD. 

Krúpa Jozef, Ing. 

Machata Marek, Mgr. et Mgr. 

Oráčová Barbora, PaedDr., PhD. 

Ovečková Lýdia, Ing. 

Ožvaldová Alžbeta, PhDr. 

Pátek Juraj, Ing. 

Patoprstý Ivan, Ing. 

Patoprstý Martin, Ing. 

Pätoprstá Elena, Ing. arch, Mgr. art. 

Pekár Dušan, Ing., Mgr. 

Pilinský Peter, Mgr. 

Poláchová Lívia, Mgr. 

Pomichal István, Ing. PhD. 

Rattajová Zuzana, Ing. 

Říha Juraj, JUDr., Ing., PhD. 

Schwartzová Zuzana, Ing. 

Smeja Martin, Ing., PhD. 

Solga Oliver, Mgr. 

Šíbl Jaromír, RNDr., PhD. 

Štekláč Juraj, MUDr., PhD., MPH 

Švaral Peter, Mgr., Mgr. 



Tydlitát Peter, Ing. 

Uhler Jozef, JUDr. Mgr. 

Vidanová Lucia, Ing., PhDr. 

Vlačiky Martin, Mgr., PhD. 

Zaťovič Martin, RNDr. 

 

 

Ing. Ivan Bošňák, riaditeľ Odboru financií Úradu BSK 

Mgr. Juraj Droba, MBA, MA, predseda BSK 

Milan Kousal, starosta obce Plavecké Podhradie 

Mgr. Barbora Lukáčová, riaditeľka Odboru stratégie, územného rozvoja a riadenia projektov 

Úradu BSK 

Ing. Štefan Marušák, hlavný kontrolór BSK 

Ing. Agáta Mikulová, dočasne poverená výkonom funkcie riaditeľky odboru cestovného ruchu 

a kultúry 

JUDr. Matúš Šaray, vedúci právneho oddelenia Úradu BSK 

RNDr. Ing. Marián Viskupič, riaditeľ Úradu BSK 

 

 

 

 


